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A C T A

NÚM. 06/2024 - SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE TINGUÉ 
LLOC EL DIA 14 DE MAIG DE 2024.

A la vila de Molins de Rei, quan són les disset hores i trenta-tres minuts del catorze de 
maig de dos mil vint-i-quatre, es reuneixen sala de sessions de la Casa Consistorial,  
en primera convocatòria, i sota la presidència del Sr. Alcalde, Xavi Paz Penche els regidors 
i regidores que tot seguit s’esmenten, per tal de celebrar la sessió extraordinària del Ple, a 
la qual han estat convocats en temps i forma.

Sr. Alcalde Xavi Paz Penche
Sra. Jessica Revestido Romero
Sr. Iván Mustieles Pozo
Sra. Carme Madorell Colomina
Sr. Miguel Zaragoza Alonso
Sra. Ainoa García Ballestín
Sr. Joan Carles Serra Bosch
Sra. Esther Espinosa García
Sr. Alejandro Herrero Basangé
Sr. Gerard Corredera Rebulà
Sr. Lucas Silvano Ferro Sole
Sra. Marta Espona Burgués
Sr. Ricard Vinyets Cid
Sra. Meritxell Campmajó García
Sra. Alba Patricia Cabral Ortiz
Sra. Francesca Riera Forns
Sr. Ramon Sánchez Gil
Sra. Rocío Segovia Mayán
Sr. Joan Albert Fabra Barrios
Sra. Eva Maria Janés Fraile
Sra. Meritxell Galobart Soler

Assisteix l’Interventor accidental, Sr. Eusebi Valldaura Domenech i la Secretària de la 
Corporació, Sra. Sandra Castelltort i Claramunt, que dóna fe de l’acte.

Un cop comprovada l’existència del quòrum que demana l’article 90.1) del ROF, per a la 
vàlida constitució del Ple, el Sr. Alcalde obre la sessió, i es passa tot seguit al debat i 
consideració dels assumptes inclosos a l’ordre del dia que acompanya a la convocatòria 
d’aquesta sessió, número 06/2024 de data 9 de maig de 2024.
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ORDRE DEL DIA

1.- Realitzar el sorteig públic per designar als Presidents i Vocals de les meses 
electorals per les Eleccions al Parlament Europeu del dia 9 de juny  de 2024.-

Hom informa que en primer lloc procedeix prendre el corresponent acord previ 
d'informatitzar els models i d'utilitzar el sistema informàtic en el sorteig i de fer servir els 
models mecanitzats corresponents als impresos de nomenament dels membres de les 
meses, i de notificacions d’aquests nomenaments, que tenen relació amb el sorteig 
esmentat i emprar els documents realitzats mitjançant les impressores de l'equip informàtic 
de l'Ajuntament, segons els models facilitats per l’Oficina del Cens Electoral de l’institut 
Nacional d’estadística.

Seguidament, es procedeix al sorteig dels electors que han de presidir i formar part de les 
meses electorals en les Eleccions al Parlament Europeu, a celebrar el dia 9 de juny de 
2024, realitzant-lo informàticament.

Un cop realitzat aquest sorteig, es designen el president, el vocal 1r i el vocal 2n, així com 
dos suplents per a cadascun d'aquests càrrecs i per cadascuna de les 30 meses electorals 
que hi ha previstes al municipi per a les properes eleccions.

Així mateix, es reserven altres membres resultants d'aquest sorteig perquè supleixin als 
anteriors, en cas que, per qualsevol motiu, presentin al·legacions davant la Junta Electoral 
de Zona de Sant Feliu del Llobregat i siguin excusats d'aquests nomenaments.

El Ple resta assabentat de les persones que han estat designades en aquest sorteig, la 
relació de les quals figura a l'expedient, per a ser membres de les meses electorals que 
s'esmenten com a titulars o com a suplents.

A – Coneixement de l’acció del Govern municipal

2.- Donar compte al ple del Pla anual de control financer de l'Ajuntament de Molins 
de Rei per a l'exercici 2024 (expedient 3/2024/SEECO).-

DONAR COMPTE

Vista la proposta de l’Interventor accidental de data 24 d’abril de 2024, on es proposa 
donar compte a la Comissió Informativa de l’Àrea d’Economia i Serveis Centrals del Pla 
d’Actuacions de Control Financer de l’exercici 2024 i en el què es detallen els antecedents i 
fonaments de dret següents:

ANTECEDENTS I FONAMENTS DE DRET:

La Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases de règim local (LRBRL) preveu en el seu 
article 92, el control i la fiscalització interna de la gestió econòmico - financera i 
pressupostària de les entitats locals.
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El Capítol IV, articles 213 i següents, del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL), regula 
les funcions de control intern de les entitats locals (respecte a la seva gestió econòmica), 
dels organismes autònoms i de les societats mercantils d’elles dependents, en les seves 
modalitats de funció interventora, funció de control financer (inclosa l’auditoria de comptes 
de les entitats locals que es determinin reglamentàriament), i funció de control d’eficàcia.

Aquesta funció de control intern ha estat atribuïda a la Intervenció General segons l'article 
92.1 bis b) de la LRBRL i l'article 4) del RD 128/2018, de 16 de març, pel que es regula el 
règim jurídic dels funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter nacional, en 
les seves dos vessants de control financer i auditoria.

Addicionalment, la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera (LOEPSF), estableix una regulació de control de la situació 
econòmica i financera de les entitats locals.

Posteriorment, el Real Decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic de 
control intern en les entitats del sector Públic, desenvolupa de manera reglamentària 
l’article 213 del TRLRHL.

El Real Decret 424/2017 limita l’àmbit d’aplicació de les actuacions de control intern, les 
formes d’exercici d’aquest,  els deures i facultats dels òrgans de control, la funció 
interventora, la funció de control financer, i els informes resums i el pla d’acció.

L’article 31.1 del Real Decret 424/2017 estableix que l’òrgan interventor ha d’elaborar un 
Pla anual de control financer que reculli les actuacions de control permanent i auditoria 
pública que s’han de dur a terme durant l’exercici.

Tanmateix, l’article 31.3 del Real Decret 424/2017 estableix també que d’aquest Pla anual 
de control financer s’haurà de remetre al ple a efectes informatius.

La Intervenció Municipal ha elaborat el Pla anual de control financer de l’Ajuntament de 
Molins de Rei per a l’exercici 2024.

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis Centrals i Economia (ESC) i Alcaldia la present proposta a fi i efectes de DONAR 
COMPTE  a la mateixa i perquè sigui remès posteriorment al Ple de la Corporació:

Primer.- Donar compte al Ple del Pla anual de control financer de l’Ajuntament de Molins 
de Rei per a l’exercici 2024.

Segon.- Donar compte al Ple del desplegament de les actuacions a realitzar en l’àmbit del 
Pla anual de control financer de l’exercici 2024.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Molt bé, si els hi sembla... Si els hi sembla reprendríem el Ple. Llavors, sí que amb l'apartat 
de coneixement de l'acció de govern municipal, el punt 2 de l'ordre del dia, que és «Donar 
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compte al Ple del Pla anual de control financer de l'Ajuntament de Molins de Rei per a 
l'exercici 2024». I fa l'exposició d'aquest punt el senyor Joan Carles Serra. Endavant.

Sr. Serra:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 2

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, passaríem al torn d'intervencions. Si no hi ha cap intervenció, ens donem 
per assabentats.

El Ple de la Corporació en resta assabentat.

B – Assumptes dictaminats per les Comissions Informatives

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SERVEIS CENTRALS I ECONOMIA (ESC) I 
DE L’ÀREA D’ALCALDIA.

3.- Aprovar el pressupost 2024 (expedient 1/2024/AEXPR).-

DICTAMEN

Aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament de Molins de Rei per a l’any 
2024 (exp. 1/2024/AEXPR)

ANTECEDENTS

L’alcalde de l’Ajuntament ha format el Pressupost per a l’exercici 2024 que conté la 
documentació i annexos previstos a la Llei d’hisendes locals.

FONAMENTS DE DRET:

En la tramitació del pressupost s’ha seguit els requisits exigits per la Legislació vigent.

La tramitació i aprovació del Pressupost s’ha fet de conformitat amb l’article 162 i 
posteriors del Real Decret legislatiu 2/2004 pel que s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i 47 de la LBRL,

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis Centrals i Alcaldia la proposta següent:

Primer.- Aprovar inicialment, i amb efectes del dia ú de gener, el Pressupost General de 
l’Ajuntament de Molins de Rei per a l’any 2024, la plantilla de personal, la relació de llocs 
de treball i els seus annexos, integrat pel pressupost del propi Ajuntament, per les 
previsions d’ingressos i despeses de la Societat Mercantil de capital íntegrament municipal 
“Molivers Societat Municipal, S.L.” i pel Pressupost Consolidat, de conformitat amb l’article 
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162 del Text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per Reial Decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març; i per les Bases d’Execució del Pressupost, segons el detall 
següent:

a) Pressupost de l’Ajuntament:
Estat d'Ingressos  Estat de Despeses  

CAPÍTOLS Crèdit inicial CAPÍTOLS Crèdit inicial

1 Impostos directes 14.482.000,00 € 1 Despeses de personal 15.149.146,37 €

2 Impostos indirectes 847.000,00 € 2 Desp. en béns corrents i serveis 12.810.723,51 €

3 Taxes, preus públics i altr. ingressos 6.855.929,61 € 3 Despeses financeres 910.868,42 €

4 Transferències corrents 12.292.191,80 € 4 Transferències corrents 3.954.452,41 €

5 Ingressos patrimonials 378.404,82 € 5 Fons de contingència 250.000,00 €

TOTAL OPERACIONS CORRENTS 34.855.526,23 € TOTAL OPERACIONS CORRENTS 33.075.190,70 €

6 Alienació d'inversions reals 0,00 € 6 Inversions reals 3.924.265,60€ 

7 Transferències de capital 72.558,60 € 7 Transferències de capital 0,00 €

TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL 72.558,60 € TOTAL OPERACIONS DE CAPITAL    3.924.265,60 € 

TOTAL OPERACIONS NO 
FINANCERES 34.928.084,83 € TOTAL OPERACIONS NO 

FINANCERES 36.999.456,30 €

8 Actius financers 0,00 € 8 Actius financers 0,00 €

9 Passius financers 9.799.843,07 € 9 Passius financers 7.728.471,60 €

TOTAL OPERACIONS FINANCERES 9.799.843,07 € TOTAL OPERACIONS FINANCERES 7.728.471,60 €

TOTAL PRESSUPOST D'INGRESSOS 44.727.927,90 € TOTAL PRESSUPOST DE DESPESES 44.727.927,90 €

b) Estats de previsió de despeses i ingressos de la societat mercantil de capital 
íntegrament municipal “Molivers Societat Municipal, S.L.”:

EXERCICI 2024

Estats de previsió d’Ingressos i Despeses  

 CONCEPTE IMPORTS

INGRESSOS 3.474.213,67 €

INGRESSOS DE L'EXPLOTACIÓ 3.474.213,67 €

1 Import net de la xifra de negocis 3.469.873,04 €
 a) Vendes 0,00 €

 b) Prestacions de serveis 3.469.873,04 €

5 Altres ingressos d'explotació 4.340,63 €
 a) Ingressos accessoris i altres de gestió corrent 4.340,63 €
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 b) Subvencions d'explotació incorporades al resultat de l'exercici 0,00 €

INGRESSOS FINANCERS 0,00 €

12 Ingressos financers 0,00 €

DESPESES 3.474.213,67 €

DESPESES DE L'EXPLOTACIÓ 3.462.013,67 €

4 Aprovisionaments 369.519,99 €
 a) Consum de mercaderies 0,00 €

 b) Consum de matèries primeres i d'altres matèries consumibles 65.637,50 €

 c) Treballs realitzats per altres empreses 303.882,49 €

6 Despeses de personal 2.378.340,74 €
 a) Sous i Salaris 1.758.523,57 €

 b) Càrregues Socials 619.817,17 €

7 Altres despeses d'explotació 706.464,89 €
 a) Serveis exteriors 706.364,89 €

 b) Tributs 100,00 €

 c) Pèrdues, deteriorament i variació provisions per operacions comercials 0,00 €

 CONCEPTE IMPORTS

8 Amortització de l'immobilitzat 7.688,05 €
 a) Amortització de l'immobilitzat 29.584,52 €

 b) Ajustos per subvencions -21.896,47 €

DESPESES FINANCERES 12.200,00 €

13 Despeses financeres assimilades 12.200,00 €

PREVISIÓ RESULTAT D'EXPLOTACIÓ 2024 0,00 €

c) Estat de consolidació del Projecte de Pressupost de l’any 2024 de l’Ajuntament 
de Molins de Rei i de la Societat Mercantil de capital íntegrament municipal 
“Molivers Societat Municipal, S.L.”:

PRESSUPOST GENERAL CONSOLIDAT EXERCICI 2024
Estat de consolidació dels pressupostos - Classificació econòmica d'ingressos i despeses en termes SEC

Estat d'Ingressos      

       

CAPÍTOLS AJUNTAMENT MOLIVERS, S.L. TOTAL SENSE 
CONSOLIDAR

TRANSFERÈNCIES 
INTERNES

TOTAL 
CONSOLIDAT

1 Impostos directes 14.482.000,00 € 0,00 € 14.482.000,00 € 0,00 € 14.482.000,00 €
2 Impostos indirectes 847.000,00 € 0,00 € 847.000,00 € 0,00 € 847.000,00 €

3 Taxes i d’altres  
ingressos 6.855.929,61 € 3.474.213,67 € 10.330.143,28 € 3.469.873,04 € 6.860.270,24 €

4 Transferències 
corrents 12.292.191,80 € 0,00 € 12.292.191,80 € 0,00 € 12.292.191,80 €
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5 Ingressos 
patrimonials 378.404,82 € 34.890,04 € 413.294,86 € 0,00 € 413.294,86 €

 OPERACIONS 
CORRENTS 34.855.526,23 € 3.509.103,71 € 38.364.629,94 € 3.469.873,04 € 34.894.756,90 €

6 Alienació d'inversions 
reals 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €

7 Transferències de 
capital 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 €

 OPERACIONS DE 
CAPITAL 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 € 0,00 € 72.558,60 €

 OPERACIONS NO 
FINANCERES 34.928.084,83 € 3.509.103,71 € 38.437.188,54 € 3.469.873,04 € 34.967.315,50 €

       

8 Actius financers 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €
9 Passius financers 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 €
 OPERACIONS 
FINANCERES 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 € 0,00 € 9.799.843,07 €

       

 TOTAL PRESSUPOST 
D'INGRESSOS 44.727.927,90 € 3.509.103,71 € 48.237.031,61 € 3.469.873,04 € 44.767.158,57 €

Estat de Despeses      

       

CAPÍTOLS AJUNTAMENT MOLIVERS, S.L. TOTAL SENSE 
CONSOLIDAR

TRANSFERÈNCIES 
INTERNES

TOTAL 
CONSOLIDAT

1 Despeses de personal 15.149.146,37 € 2.378.340,74 € 17.527.487,11 € 0,00 € 17.527.487,11 €

2 Desp. en béns 
corrents i serveis 12.810.723,51 € 1.110.874,91 € 13.921.598,42 € 3.469.873,04 € 10.451.725,38 €

3 Despeses financeres 910.868,42 € 12.200,00 € 923.068,42 € 0,00 € 923.068,42 €

4 Transferències 
corrents 3.954.452,41 € 0,00 € 3.954.452,41 € 0,00 € 3.954.452,41 €

5 Fons de contingència 250.000,00 €  250.000,00 € 0,00 € 250.000,00 €

 OPERACIONS 
CORRENTS 33.075.190,70 € 3.501.415,65 € 36.576.606,35 € 3.469.873,04 € 33.106.733,31 €

6 Inversions reals 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 €

7 Transferències de 
capital 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €

 OPERACIONS DE 
CAPITAL 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 € 0,00 € 3.924.265,60 €

 OPERACIONS NO 
FINANCERES 36.999.456,30 € 3.501.415,65 € 40.500.871,95 € 3.469.873,04 € 37.030.998,91 €

       

8 Actius financers 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 € 0,00 €
9 Passius financers 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 €

 OPERACIONS 
FINANCERES 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 € 0,00 € 7.728.471,60 €

       

TOTAL PRESSUPOST DE 
DESPESES 44.727.927,90 € 3.501.415,65 € 48.229.343,55 € 3.469.873,04 € 44.759.470,51 €

Segon.- Aprovar explícitament les Bases d’Execució contingudes en el Pressupost 
esmentat, les quals tindran la vigència anual del propi pressupost aprovat.
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Tercer.- Obrir un període d’informació pública durant un termini de 15 dies, segons disposa 
l’article 169 Real Decret 2/2004 d’aprovació del text refós de la Llei d’Hisendes Locals.

Quart.- Els acords primer i segon es consideren definitius si no es produeixen reclamacions 
en contra durant el termini d’exposició pública, i entraran en vigor en l’exercici al qual es 
refereix, quan s’hagi complert el que disposa l’article 112.3 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local i l’article 169 Real Decret 2/2004 d’aprovació del 
text refós de la Llei d’Hisendes Locals.

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem als aspectes dictaminats per la Comissió Informativa, en aquest cas 
extraordinària, de l'Àrea de Serveis Centrals i Economia i de l'Àrea d'Alcaldia amb el punt 
tercer de l'ordre el dia, que és «Aprovar el pressupost 2024». I fa aquesta primera 
exposició del punt el regidor de Finances, Joan Carles Serra. Endavant.

Sr. Serra:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 3

Sr. Alcalde:

Molt bé, moltes gràcies. Obriríem un torn d'intervencions. Sra. Marta Espona. 

Sra. Espona:

Bona tarda a tothom. Quan vostès, l'equip de Govern, el mes de novembre ens van 
presentar unes ordenances fiscals clarament a l'alça per culpa de la congelació de taxes 
del final del mandat anterior, amb l'afegit d'una perspectiva econòmica complicada amb 
vista al 2024, nosaltres hi vam fer aportacions i vam votar a favor per responsabilitat i pel 
bé de la ciutadania, pensant en el futur i no simplement a curt termini, tal com s'havia fet 
fins aleshores. Aquell vot a favor no era un xec en blanc. Érem plenament conscients que 
aquell vot a favor suposava, a costa de l'esforç econòmic dels molinencs i molinenques, un 
increment en els ingressos municipals. Però ja aleshores els hi vam dir que aquell gest 
tenia una torna en els pressupostos municipals del 2024 que havien de prioritzar les 
persones. La primera sorpresa desagradable és que el pressupost no es presenta fins al 
mes de maig. La segona, que és un pla de refinançament que, tal com han repetit pel dret i 
pel revés, dona oxigen per a avui i per a aquest mandat, però amb la lletra petita que 
obliden esmentar que és a costa d'hipotecar els governs futurs que sorgeixin el 2027 i el 
2031 on vostès poden ser-hi o no. La tercera sorpresa desagradable és que ens presenten 
un pressupost pràcticament tancat amb opció de fer-hi petits canvis, però que difícilment 
canviaran la seva essència. 

Què és el que els hi volem dir amb tot això? Doncs, que esperàvem més. Esperàvem una 
torna d'aquesta confiança i, per tant, que ens asseuríem en les fases prèvies de 
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l'elaboració del pressupost perquè realment s'haguessin tingut en compte les línies 
d'intervenció que nosaltres els hi hauríem proposat. En aquesta primera intervenció 
exposarem la nostra opinió sobre les inversions, que nosaltres hem diferenciat de quatre 
tipus, les necessàries i llargament reivindicades, les que de moment són planificacions per 
a una actuació futura, les criticables i les que considerem que tenen poca dotació. Si 
comencem per les necessàries i, per a nosaltres, també llargament reivindicades, tenim 
sobretot l'asfaltatge i l'actuació a les voreres. Res a dir, únicament que, atesa 
l'envergadura de la seva intervenció i tal com ara ens deia el conseller, regidor, perdó, de 
moment, regidor Serra, durant quatre anys caldrà incorporar a les inversions l'import anual 
que els correspondrà en cada cas. 

Això també passa amb l'actuació al camp de futbol Ricard Ginebreda. Aquest any 120.000 
euros, però l'any vinent en són 400.000. Les inversions de l'any vinent, doncs, partiran en 
condicionants que ja estan compromesos. Estem d'acord amb l'actuació a la passarel·la 
sobre la via i als columbaris, però això últim no hauria de ser un pedaç més en el cementiri, 
sinó que cal aprofitar aquesta darrera inversió per fer un projecte de millora integral del 
cementiri, tal com nosaltres proposàvem en el nostre programa electoral i que tingui en 
compte els espais especials com el dedicat a Margarida Xirgu o el dol perinatal. Un 
projecte així aconseguirà sempre més finançament que no pas solament un columbari. 
Estem d'acord també amb l'adequació dels semàfors per a invidents. Esperem que amb els 
46 nous en 6 cruïlles i el manteniment de la resta realment s'abasti tot l'espai urbà del 
municipi. Però el que no entenem és que sempre s'havia dit que l'import d'aquesta 
adaptació suposava 70.000 euros i ara, en canvi, se soluciona en 36.000, la meitat 
aproximadament. Esperem que no sigui també la meitat de la solució, com també esperem 
que el manteniment sigui l'adient i no el que hi ha hagut fins ara. 

Entrem en les intervencions que considerem de planificació, el nou poliesportiu, el gimnàs 
de l'escola Pont de la Cadena i arranjaments futurs a cinc carrers de la vila. Pel que fa al 
nou poliesportiu, celebrem que ara reconeguin que era bona la idea que nosaltres vam 
proposar d'aprofitar els equipaments que ja tenim abans de fer-ne de nous, malgrat que en 
aquell moment ens van dir que no era possible. Això no obstant, considerem que les 
inversions per aquest any senzillament són només el primer pas per poder-hi fer alguna 
cosa, però l'estudi pròpiament dit haurà de venir més endavant. I dèiem abans, cinc carrers 
on s'han de fer els estudis topogràfics, perquè en el sisè, que seria el carrer Sant Isidre, ja 
s'hi havia d'haver intervingut en el mandat anterior, però no es va fer. Amb ell entrem en 
l'apartat de les intervencions criticables, perquè els pressupostos participatius que es 
desenvoluparan aquest 2024 també venen del 2023, com el carrer Sant Isidre. El que no 
sabem és per què no es va fer ni una cosa ni l'altra, però accions que ja s'havien d'haver 
fet ens condicionen ara el pressupost. Una altra qüestió és si les actuacions que es fan 
sota el nom dels pressupostos participatius no haurien de ser considerades feines de 
manteniment pròpies del consistori i no de resultes de les demandes dels veïns. Perquè és 
trist que s'arreglin unes escales o es col·loqui una il·luminació només perquè ho demanin 
els veïns, ja que això forma part, segons el nostre parer, del manteniment que s'hauria de 
fer de forma regular. 

No acabem d'entendre tampoc les vuit pistes de petanca que van al parc del Llobregat. 
Coincidim que és un espai que cal millorar en tots els aspectes, però aquesta és tota la 
intervenció que s'hi farà? Comporta, a més, una partida per aquest any i una altra l'any 
vinent. És un espai on joves i no joves hi practiquen esport i s'hi reuneixen. No sabem 
quina opció tindran a partir d'ara. I per acabar amb les criticables tenim la partida per 
càmeres de seguretat i pilones. Segurament calen, sobretot les de l'ascensor de les vies, 
però entre les unes i les altres pugen 95.000 euros. No qüestionem l'import, però sí que és 



SEC/JMO/ALD
ACTA PLE 14/05/2024

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA

Pàg. 10/36

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

una xifra força alta i potser, per tant, aquesta inversió es podria haver plantejat en dos 
anys, com altres actuacions. 

I arribem a l'apartat de les inversions amb poc pressupost. La que correspon al Pla 
d'adaptació al canvi climàtic és per a les plaques fotovoltaiques del Ricard Ginebreda, però 
no arriba a l'import total necessari. La millora de les escultures només és per a dues i una 
revisió de totes les que tenim. Les intervencions a set escoles i l'escola de música són per 
pintura d'aules, endolls de ventiladors, aire condicionat en una biblioteca, una xarxa de 
porteria i les cortines de l'auditori. Les millores als edificis municipals no s'especifiquen. A 
la Carpa Mariona només se li canvia la coberta i s'actuarà en 14 escocells quan n'hi ha 
molts més que necessiten alguna intervenció. Tot plegat, creiem que és mínim. 

I encara no hem dit res de la compra de l'edifici de la Loto. Amb els 2 milions d'euros, és la 
inversió més gran del pressupost i encara no sabem què s'hi posarà. Tornem a començar 
la casa per la teulada. No tenim cap informe de planificació dels usos de l'edifici. Tot són 
idees. Ens diuen que s'hi podrien ubicar uns magatzems per a les peces del Museu 
Municipal, perquè ara estan a precari en diversos llocs, però la resta ja està definida? 
També es parla de portar-hi Sostenibilitat i Territori, quan és una àrea que té molts usuaris 
i, en canvi, es traurà del centre. A més, a tot això li hem de sumar el cost que tindrà la 
posada en marxa d'aquest edifici, que a dia d'avui no saben quant costarà, tal com 
demostra el fet que tenen previst fer-hi una auditoria d'instal·lacions i l'aixecament de 
plànols. Ja està clar, doncs, tot el que va allà? També es parla de posar-hi Molivers. Tenint 
en compte com està creixent, no caldran més adaptacions? A veure si al final ens sortirà 
més cara el farciment que el gall si no està ben pensat tot el moviment de fitxes que 
implica començar a moure serveis municipals ni el cost de l'operació. Disculpeu. 

En resum, doncs, pel que fa a les inversions, creiem que per fi s'entomen unes necessitats 
bàsiques i importants per a la vila en si, com és l'asfaltatge, les voreres i la passarel·la. 
Però trobem falta de valentia per a un pla per posar al dia el cementiri i unes mínimes 
intervencions en altres manteniments. Però sobretot ens indigna que es faci una aposta tan 
important com és l'adquisició de la Loto, que s'emporta més de la meitat del pressupost 
d'inversions sense que s'hagi definit la destinació que tindrà. Per a nosaltres és una 
actuació sense visió de futur, una mostra de falta de projecte de vila. Cal una visió global 
de les necessitats dels diversos serveis municipals abans de començar a moure 
departaments amunt i avall. Per això nosaltres sempre hem defensat la construcció d'un 
nou Ajuntament amb el màxim de serveis unificats. I aquí acabaríem la nostra primera 
intervenció. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltíssimes gràcies, senyor Espona. Més intervencions? Senyor Joan Albert Fabra. 
Endavant.

Sr. Fabra:

Bona tarda a tothom i en especial a tothom que està seguint el Ple a través dels mitjans de 
comunicació. Avui faré una cosa, i no ho faig normalment, que és llegir. L'únic que, 
evidentment, un pressupost és una cosa molt complexa, conté moltes dades i no hi ha una 
bona manera d'explicar un posicionament tan important com aquest que no sigui, doncs, 
amb el suport del que ja s'ha treballat a casa, no? I tot i que és una pràctica que no 
m'agrada, perquè crec que en general quan llegeixes un discurs és més difícil seguir-lo per 
a la resta de la gent –no ho dic com una crítica a ningú, perquè cadascú ho fa com pot i 
com vol, ni molt menys–, però sí que només dir que ho faré així. 
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Molt bé. Els pressupostos són l'instrument financer a partir del qual els governs plasmen la 
seva voluntat política d'una manera més nítida. En els pressupostos hi ha quina previsió 
d'ingressos s'espera en un determinat exercici i en què està previst gastar aquests 
ingressos. Estudiar comunicar uns pressupostos a l'opinió pública no és una tasca senzilla, 
ja que uns pressupostos no deixen de ser una taula amb milers de files i moltes columnes, 
totes plenes de números, d'on treure en clar què vol fer el govern i per què ho vol fer no és 
sempre obvi. Des d'Ara Molins, després d'estudiar a fons els pressupostos municipals que 
ens ha presentat el Govern socialista i dels comuns per a aquest any, hem decidit intentar 
explicar-los a l'opinió pública d'una manera divertida i, al mateix temps, entenedora, 
defugint tecnicismes i emprant al·legories que tothom coneix. I no hem trobat una al·legoria 
més encertada per explicar aquests pressupostos que els set pecats capitals, la luxúria, la 
golafreria, l'avarícia, la mandra, la ira, l'enveja i la supèrbia, tal com els trobem representats 
als capitells del claustres romànics, tan característics dels monestirs de la nostra terra, o a 
les portalades de les nostres catedrals gòtiques, els pressupostos municipals d'aquest 
Govern també ens proporcionen una clara imatge dels set pecats capitals. 

El primer pecat d'aquests pressupostos, i també d'aquest Govern, és la supèrbia, un orgull 
desmesurat. La supèrbia és no haver comptat amb els grups de l'oposició, que 
representem més votants que el Govern, a l'hora de confeccionar aquests pressupostos. 
Tot i els molts oferiments per fer-ho que hi van haver des de principis d'any. El Govern 
se'ns ha presentat recentment amb una proposta tancada de comptes municipals on el 
marge de maniobra per a la negociació era escàs, es podria dir que d'engrunes. I no ha fet 
cap mena d'esforç per buscar ni consens ni entesa. A aquest Govern superb li agrada que 
li vagin al darrera, quan no entenen que la virtut es troba en la humilitat i que si haguessin 
tingut en compte tots els grups municipals a l'hora de fer els pressupostos, qui haurien 
sortit guanyant són els molinencs i molinenques, que haurien pogut veure reflectides les 
seves necessitats d'una manera més exacta i menys partidista del que ho faran amb 
aquests comptes. Supèrbia també és incrementar la partida de despeses de representació 
d'actes socials i polítics de l'Àrea d'alcaldia de 15.000 a 20.000 euros anuals, com si 
15.000 no fóssim més que suficients i segurament més que excessius per dur a terme 
aquesta comesa. 

També en la línia de la supèrbia, trobem l'increment de 17.000 a 23.000 euros anuals de la 
partida d'alcaldia en serveis audiovisuals i d'imatge. Sempre que hi ha un acte a la vila, el 
fotògraf contractat per l'Ajuntament busca només els millors robats de l'alcalde i els 
regidors del Govern per mostrar la seva magnanimitat i proximitat en nombroses 
publicacions que els polítics pengen a les seves xarxes socials personals, sense ni tan sols 
citar l'autoria o propietat pública de les fotografies. Es financen amb recursos públics els 
seus fotògrafs propis. Les activitats i els seus protagonistes no són més que un decorat 
adient i els regidors de l'oposició presents mai són fotografiats pels serveis audiovisuals 
oficials. 

El segon pecat capital que aquests pressupostos encarnen és l'avarícia. Avarícia perquè 
aquests pressupostos que contenen la previsió inicial d'ingressos més gran de la història 
de Molins de Rei, només han estat possibles gràcies a una pujada generalitzada de taxes i 
impostos el passat mes d'octubre de 2023, gràcies a la contractació de nous préstecs i un 
major endeutament, i gràcies a un dels majors escàndols de la història recent d'aquest 
Ajuntament, que han consistit a refinançar bona part del seu deute a 10 anys vista en 
períodes de carència durant tota aquesta legislatura, però amb grans despeses financeres 
a partir de la legislatura que ve i amb un sobrecost financer total de més de 700.000 euros. 
Perquè tothom entengui bé la naturalesa avariciosa i curtplacista d'aquest Govern, en el 
darrer Ple ordinari del mes d'abril es va aprovar només amb els vots favorables del Govern 
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una operació financera que hipotecarà les properes dues legislatures a canvi de donar 
marge financer a aquest Govern durant el que li queda de mandat per seguir gastant més i 
més i més. Ara Molins ja va votar en contra l'increment històric d'impostos i taxes del 
passat mes d'octubre, denunciant que no podíem exigir als nostres veïns que 
s'estrenyessin més el cinturó si l'Ajuntament no estava disposat a fer-ho i advertint sobre la 
nostra preocupació per la clara voluntat d'aquest Govern d'apujar encara més els impostos 
als molinencs i molinenques aquest any i el següent, ja que preveiem que l'últim any de 
mandat abans de les eleccions no apujaran els impostos per sorpresa de ningú. També 
hem alertat sobre l'increment desproporcionat de la ràtio d'endeutament en el poc temps 
que aquest Govern porta al càrrec i ja superem per molt el 60 % d'endeutament sobre els 
ingressos anuals, malgrat la pujada d'impostos, que baixa la ràtio d'endeutament al apujar 
els ingressos. En els darrers 12 anys, aquest Ajuntament havia fet un esforç molt important 
per reduir el seu endeutament i al mateix temps no apujar els impostos, però els comuns i 
els socialistes ho han tirat tot per terra en menys d'un any de govern. 

Passem de l'avarícia a la mandra, el tercer pecat capital, aquest...

Sr. Alcalde:

Un segon, un segon. Sense ànim de... Li queden, si no m'equivoco, quatre pecats, però 
tres minuts.

Sr. Fabra:

A tots els regidors que tinguin interès a conèixer el contingut del meu discurs, el podran 
trobar al Viu Molins a partir de demà o demà passat. Per tant, jo llegiré fins que se m'acabi 
el temps i li prego, senyor alcalde, que em talli quan arribi el meu moment i jo pararé de 
parlar. Passem de l'avarícia a la mandra, el tercer pecat capital. Aquest Govern municipal, 
tot i que intenti projectar una imatge pública de bona gestió, esforç i compromís amb la vila, 
és sobretot un Govern mandrós. Aquesta mandra la podem apreciar clarament en alguns 
comportaments dels membres del Govern, com la no assistència a cap acte públic d'un 
dels regidors amb dedicació completa. I també té el seu trasllat aquesta mandra als 
comptes municipals. Dos aspectes dels pressupostos posen de manifest de manera 
inequívoca la mandra que assola aquest Govern, la data de presentació dels pressupostos 
en ple mes de maig, pràcticament a meitat d'any, i el poc treballades que estan gairebé 
totes les partides de despesa, fet especialment preocupant en el cas de moltes partides 
d'inversió amb números rodons. Els números rodons en un pressupost sempre són un clar 
indicatiu que no s'han treballat en detall les partides i són sinònim d'improvisació. 

Acabaré fent un resum perquè crec que són temes que s'han de dir, es crearan nous llocs, 
nous càrrecs de direcció i comandament a l'Ajuntament que s'escolliran per procediment 
de lliure designació. Això vol dir escollir-los a dit i aquests nous 5 llocs de treball a dit 
tindran un cost amb salaris, sense comptar la Seguretat Social, de més de 260.000 euros 
anuals. Se seguirà dotant l'empresa Molivers de més atribucions i finançament, 
evidentment, quan tenim una certa preocupació sobre si compta o no amb l'estructura 
suficient per proveir tots aquests serveis. El tema de la Bonoloto no s'ha explicat ni debatut 
abans amb la resta de grups polítics del Ple quin ús se li pretén donar a l'edifici i volen que 
aprovem aquí avui en els pressupostos una inversió de 2.165.707 euros. No sabem per a 
què? Si ni tan sols sabem per a què volem l'edifici i ens porten que aprovem aquesta 
inversió aquí. On s'és vist això? Això no és seriós. No és seriós haver presentat l'aprovació 
d'aquest pressupost amb aquesta inversió sense abans haver debatut amb els grups i amb 
l'opinió pública l'ús que se li vol donar a l'edifici. Això no pot ser. Això on s'és vist?
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Sr. Alcalde:

Senyor Fabra.

Sr. Fabra:

I després...

Sr. Alcalde:

Porta deu minuts d'intervenció. 

Sr. Fabra:

Bé. I després, doncs, agrair a tothom haver escoltat el meu discurs.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyora Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bona tarda. Joan Albert, em sap greu, jo soc de les que llegeixo.

Sr. Fabra:

Jo també ara.

Sra. Galobart:

Al final ens acabarem assemblant i tot. Bé, jo no vull començar la meva intervenció, que jo 
em pensava que l'havia fet una mica contundent i veig que serà molt light. Agraïm 
personalment la bona predisposició del regidor Serra i també agrair personalment l'alcalde 
per aquests dies de negociació i aquests dies de converses i de trucades. D'acord? 
Llavors, nosaltres no podem votar a favor d'aquests pressupostos per algunes raons. La 
primera, perquè els portem molt tard. Quan vostès no estaven al Govern sempre criticaven 
i mostraven el seu desacord en portar els pressupostos tard. I vostès fan el mateix. Com ja 
vàrem dir a la comissió informativa, esperem que el 2024 arribin més aviat. I, per posar-li 
un toc d'humor, com vaig dir també, regidor comenci'ls ja a preparar. Segon, no vam votar 
a favor de la pujada d'impostos que ha fet que s'ha fet aquest 2024 i aquest pressupost 
forma part d'aquesta pujada d'impostos que no compartim. Tercer, i com ja els hi hem 
explicat, no entenem i no compartim que apugem els impostos als molinencs i molinenques 
i que després tinguem una partida de 250.000 euros sense destinar-la a cap despesa, sinó 
que queden per si de cas cal, ens referim al fons de contingència. Ens diuen que és per si 
de cas i ens volen vendre que és ser prudent. Això, des del nostre punt de vista, és una 
mostra de mala gestió. Els diners són dels molinencs i, com es diuen en els esports, els 
diners han d'estar a dintre del camp. No entenem ni compartim gens aquesta partida. 

Hi ha un increment de més d'un 11 % del capítol de personal, la despesa en treballadors 
públics. Creiem que no se'ns ha explicat prou bé i, per tant, tampoc poden tenir el nostre 
suport. També hem repetit en diversos plens i especialment en l'anterior, que no compartim 
gran part de les seves decisions financeres. Portem un increment innecessari de 
l'endeutament només per no acabar en números negatius el 2023. I justament el Ple 
passat vam fer un refinançament, però hem fet el que es diu una patada endavant per 
estalviar-se la despesa corrent i pagar endeutament aquest any, justament per poder 
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quadrar el pressupost 2024. I repetim, apujant els impostos als molinencs i amb més de 
250.000 euros sense aplicar. No ho compartim o no ho entenem i ens preocupa. En funció 
de com sigui la realitat del 2024 serem més o menys durs respecte a la gestió econòmica. 
Com hem dit, creiem que la seva política econòmica, la d'aquest Govern, és el de tirar 
pilotes endavant i anar fent més gran l'endeutament municipal a causa que no es pot fer 
front a les despeses corrents. Aquesta deriva pot portar a una situació de col·lapse del 
pressupost o de fer pressupostos no realistes com va ser el del 2023. No ens queda clar 
que estiguin fent una bona gestió econòmica i si segueixen fent aquest tipus d'operacions i 
política econòmica, podem tenir un futur econòmic a l'Ajuntament molt difícil de redreçar. 
Repetim, ara no serem durs, però advertim que amb operacions com aquesta, sense que 
veiem que ho vulguin reconduir, haurem d'oposar-nos i avisar de la situació financera de 
l'Ajuntament. A part d'això, també considerem que no es fa prou esforç ni el pressupost 
preveu millores per a nosaltres tan importants com la neteja. Tot i els nostres dubtes 
respecte a com es gestionen, som una força constructiva i sempre hem estat pensant amb 
la gent del poble i en fer millores. Per això hem fet diverses propostes a l'equip de Govern i 
ens han acceptat arreglar les voreres del carrer Jacint Verdaguer, que anirà entre la plaça 
dels Països Catalans i plaça Catalunya. També les voreres de General Castaños, tot i que 
aquest últim sabem que s'ha de fer una intervenció integral que afecta el clavegueram i 
que aquest Govern està en negociacions amb la Diputació. Però malgrat això, Enlaira ha 
obtingut el compromís per part d'aquest Govern que si la Diputació no ho fa, ells s'han 
compromès a fer-ho i els hi estem molt agraïts. Esperem que si es dona aquesta situació, 
no ens fallin. A Molins de Rei també tenim molts carrers a arreglar i, per aquest motiu, a 
part de Jacint Verdaguer, les prioritats per a nosaltres i amb l'equip de Govern seran 
Carme Galceran, Avinguda de Caldes i Menéndez Pelayo com a prioritat, però també molts 
altres carrers de la nostra vila, com hem comentat, per a nosaltres Jacint Verdaguer. Hem 
de també tenir en compte que és la principal prioritat ara mateix, però també hem de ser 
conscients que hi haurà una licitació ja que és un carrer molt important a la nostra vila. I en 
aquest cas aquesta licitació es pot allargar a finals d'any. Parlarem amb el Govern i amb 
els comerços, perquè si es dona aquesta circumstància i anem a dates de Nadal es faci a 
principis del 2025. Per tant, a canvi de les millores de la vila, i tot i que no compartim el 
pressupost, pel que hem dit a l'inici de la intervenció, nosaltres ens abstindrem.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Ara els hi recordo que per temàtica faríem el tancament del primer torn, en 
que el Govern encara té deu minuts. I, per tant, no sé si més enllà del regidor hi ha algun 
altre company que també vol intervenir? Si de cas, regidor, deixem que respongui primer el 
senyor Zaragoza, i si algun altre company vol d'intervenir, i tancaria aquest primer torn el 
senyor Juan Carlos. Endavant, senyor Zaragoza.

Sr. Zaragoza:

Jo, gràcies a tothom que ens escolta. És clar, quan l'hem escoltat hem entès perquè el 
llegia, perquè ja tenia l'article preparat perquè tothom ho pogués llegir. I és legítim i no 
passa res. Tots... Jo sempre les meves intervencions les escric. Crec que és bo que quan 
vols expressar les idees, tenir els esquemes, cadascú s'organitza com vol. Jo li demanaria 
que en algun cas rectifiqui l'article. Perquè crec i és legítim, cadascú tenim les nostres 
opinions sobre l'elaboració del pressupost, però no podem dir les coses si realment el que 
vostè diu és el que sortirà a l'article, és dir les coses que ha dit. La lliure designació, vostè 
que treballa a l'Administració sap el que és, i si mira la fitxa veurà que són funcionaris de 
carrera, que han de passar un procés de selecció, i que en els òrgans de direcció, que és 
el que fan totes les Administracions, a partir d'un àmbit són de lliure designació. Això no 
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significa que es posi a dit. Això significa que hi ha un concurs al mig. No enganyem la gent. 
I són funcionaris. No és un que passa pel carrer i li diem: «No, a vostè el posem aquí». 
Això és el que es feia abans, quan es van tenir que rectificar els acords que hi havia. Lliure 
designació en aquest Ajuntament de càrrecs de confiança només n'hi ha un. I no ens hem 
amagat. Perquè la resta les hem anat modificant. I no és veritat que només tots els que 
s'incorporen siguin d'aquesta fórmula. Miri-s'ho bé. Perquè hi ha molts càrrecs, molts llocs 
de treball que són tècnics, que tenen el seu procés de selecció, que són processos de 
selecció, no de lliure designació, sinó processos de borses i de concursos. He fet aquest 
petit parèntesi, perquè crec, i em toca a mi des del punt de recursos humans, aclarir-ho. 
Miri, hem intentat, i jo crec que el regidor ho explicava... Que, és clar, és molt criticable 
portar al maig el pressupost, al 2020 el vam portar al juny. Ahí lo dejo. Que a vegades 
diem, no? Per què? Bé, perquè té la seva dificultat. La vam portar un mes després, el 
2020. Cadascú que tregui les seves conclusions. Per què té complexitat aquest 
pressupost? L'hem explicat. Hem passat una situació en què els pressupostos... Miri, avui 
ja n'hi havia dues versions. Acaba d'haver-hi un grup que deia: «vostès, el pressupost de 
l'any passat no era realista». Nosaltres, quan vam aprovar el pressupost de l'any passat, 
en cap moment vam dir és un pressupost que no tindrem que implementar, utilitzarem 
romanents, que a més és una fórmula que hem utilitzat els tres anys. És a dir, hem 
d'ubicar-nos on estem. Aquest pressupost no es pot utilitzar amb romanents, ho ha explicat 
perfectament el regidor, i per això era especial i complex. I això és el que hem fet. Després 
vostè li pot posar tots els rimbletes que vulgui, però la realitat és la que és, té molta 
complexitat. I quan té complexitat un s'adapta i busca adaptar-se. És el que vam fer en el 
mandat anterior utilitzant els romanents. I ara que sabem que no ho podrem fer, ho fem 
d'una altra manera. Jo crec que fora bo que canviem el discurs i el to. Puc estar d'acord en 
que no estiguin d'acord vostès en la consecució del pressupost, en tal... fa un més que 
tinguin el pressupost i que no hagin fet cap proposta. Ho poden explicar com vulguin. El 
Govern és el que proposa el pressupost i vostès, en funció de la proposta del Govern, fan 
propostes. No ho sé. Hem tingut un exemple claríssim de què ha passat a nivell de 
Catalunya. Un Govern que fa una proposta de pressupostos, la fa, l'elabora, la proposa, 
comença a negociar, negocia amb un partit, li aprova i comença a negociar amb altres que 
no li aproven. No passa res. Aquest és el joc de la democràcia, només faltaria. Però vol dir 
que nosaltres no hem posat damunt de la taula una proposta de pressupost perquè facin 
propostes? Modificables? Bé, no ho sé. Amb partides de zero. Miri, li recomano que es miri 
aquests pressupostos que feien fins ara tan bé com eren també aquestes partides. Escolti, 
jo crec que fora bo apurar una mica els discursos i els cenyim a la realitat sense aquests 
punts de demagògia que ens porten a confondre el personal i a que la gent s'instal·li en no 
creure en la política.

Sr. Serra:

Gràcies, alcalde. Anirem per grups, si els hi sembla. Regidora Espona, d'entrada m'ha 
sorprès perquè és clar, diu, «home, és que clarament han pujat a l'alça les ordenances 
fiscals, el 4,97 %...» Vam estar d'acord, vam votar junts. Vam estar d'acord. Diu «no, és 
clarament a l'alça». Ho vam fer molt bé, precisament, perquè vam considerar que no era ni 
molt i poc, era el just en aquell moment i ens hem ajustat precisament en això. Als tres 
grups els hi dic sobretot el tema del temps. Aviam. Ens vam reunir amb vostès el 9 d'abril, 
fa cinc setmanes. Cinc setmanes. Hi ha moltes hores. I és veritat i, permeti'm, l'he hagut 
perseguir. Sí que és veritat que sempre em contestava «No, no, no, no, no, no». Dic, jo la 
contestava, però al final no hem tingut... La relació és excel·lent, ha estat fantàsticament 
bé, però no hem tingut –una cosa que a lo millor he pecat de no demanar-ho 
expressament, però– propostes per d'alguna forma que estiguessin més còmodes en el 
pressupost 2024. No tenim una proposta clara. El següent grup ha proposat alguna cosa i 
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al final ho hem acceptat. Perquè precisament jo crec que de tots el que volem és el millor 
per la vila. I si veuen vostès que hi ha alguna deficiència, ho parlem. I si es pot incloure, 
s'inclou i ja està. Perquè al final hem d'estar tots còmodes, perquè ara sembla que hi hagi 
una guerra contra el Govern actual de Molins de Rei. Quant a les inversions, el tema 
confiança, òbviament, la confiança és mútua amb els tres grups, òbviament. Falta 
confiança, no, en absolut. Hem sigut transparents i hem donat totes les dades inclús de 
forma, si em permeten, fora del conducte habitual, perquè el tarannà d'aquest Govern i del 
regidor que els hi parla és aquest, absoluta transparència, intentar ser ràpids amb quan hi 
ha una proposta o quan hi ha una demanda d'informació, que és el que hem intentat fer. 

Entro en les inversions classificades en quatre grups, necessàries, planificades, criticables 
i amb pocs recursos. Haurien d'estar contents, és a dir, si aconseguim que les 6 cruïlles i 
46 semàfors per a invidents són 35.000 euros en comptes de 70.000, jo saltaria d'alegria i 
ho diria positiu. Això d'entrada. I valoraria tot això i diria que els tècnics han fet una labor 
excel·lent, almenys la nostra forma de... Ja sé que és un altre dels pecats, eh? Però una 
forma com veiem nosaltres les coses sempre és intentar ser positius. Pilones i càmeres. 
Aviam, tot no es pot fer a Molins de Rei de cop, no es pot fer, és impossible, és així. 
Llavors, hem considerat interessant augmentar la seguretat amb càmeres. Hem considerat 
interessant augmentar la seguretat viària traient les pilones, a part del que suposa el 
manteniment d'unes pilones. I tot això amb càmeres són 90.000 euros. Sí, són 90.000 
euros. Els tècnics han demanat pressupost i és el que surt com a pressupost d'aquestes 
dues actuacions, una vegada més, a la via pública, que és un dels objectius d'aquest 
Govern, millorar la via pública per als molinencs i molinenques. Després, si volen, ja 
entrarem, el regidor Gerard, sobre les pistes de petanca, etcètera. Hem diu que sol 
millorarem 14 escocells, són molts més, són molts més. Dins del pla de voreres també 
conté tot això i són moltíssims més. Si mira vostè la memòria, veurà que són moltíssims 
més. 

Després la Loto, si volen, farem més endavant un resum de la Loto, perquè jo diria que és 
comú a tots i, per tant, la resposta haurà de ser comuna a tots. Finalment, columbaris. Es 
pot fer una acció integral, una actuació integral allà? Sí. Però una vegada més hem 
considerat oportú ara, si em permeten, un minidèficit que tenim, que són els columbaris, 
afrontar-ho aquest any. I un altre que, si em permet, afegeixo, és el pla d'inversions, és 
l'accés també al cementiri, que també estava previst. Per tant, una mancança absoluta que 
jo crec que no podia ser del segle XXI, que al 2024 no tinguéssim columbaris, ho havíem 
de resoldre aquest any segur, sí o sí. Per tant, és una cosa que, una vegada més, ja sé 
que és un altre dels pecats, però estem absolutament contents per tot això. 

Regidor Fabra, no ha tingut tant temps de preparar la resposta i menys per escrit. Jo 
també, inclús la primera intervenció... Sí que és veritat, no ho tinc per escrit, tinc notes, no 
sé si és millor o pitjor. Però en tot cas només deixi'm que contesti el primer pecat capital. 
Digui'm vostè com es diu donar classe als altres? I quasi quasi dient que prenguin nota, 
perquè el que vostè diu és el que ha de ser. És el primer pecat capital, supèrbia. Diu vostè 
també moltes vegades, ens ho dit dues vegades fins que el regidor Miquel Zaragoza l'ha 
tallat: «Home, no mirin el mòbil», a lo millor ens estem parlant. No estem fent coses fora 
del Govern, potser estem dient alguna cosa, alguna dada que a lo millor el regidor que 
parla ho necessita i és un apunt. És a dir, i no vull contestar amb l'avarícia i la mandra, 
perquè tampoc no he tingut temps de pensar-ho tant. En tot cas, jo deixaré per a l'alcalde 
alguna de les respostes molt interessants que afecten directament al seu departament, si 
em permeten, respecte de la seva imatge, a la comunicació, etcètera, perquè segur que té 
una resposta molt millor que la meva avarícia. 
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Pujada generalitzada de les ordenances fiscals. Quan vam parlar a final d'any de les 
ordenances fiscals, és clar, ja sabem la seva opinió del grup. Pensin que va ser moderada, 
va ser del 4,97. Va ser com a mitjana dos cafès al mes. Va ser poc, creiem, o ajustat, si em 
permeten. No dic ni poc ni massa, perquè això és molt relatiu. Un altre aspecte, que m'ha 
estranyat de vostè, un aspecte tècnic. Un aspecte tècnic és que la cadència no dura deu 
anys. La carència és un any, del refinançament. És un error, a lo millor, que està mal escrit. 
I finalment, i acabo, perquè és que aquí sí que m'estendria deu minuts només al pecat... i 
ja està mandra. I no perquè em faci mandra contestar-lo, contestaré a la mandra. 
Finalment...

Sr. Alcalde:

Hauria d'anar acabant senyor regidor.

Sr. Serra:

Acabo ràpidament, perquè amb la regidora Galobart només tinc paraules de... que es 
poden resumir amb un aspecte constructiu. Respecte d'un altre grup anterior que és 
destructiu, vostè és constructiva. I no solament la relació que hem tingut amb els tres 
grups, més o menys àgil, amb algú menys àgil, però al final és un agraïment compartit. Per 
tant, li agraïm, òbviament, sempre la seva predisposició a parlar. És l'únic grup que ha 
presentat propostes i això és molt valorable, perquè nosaltres, quan ens presenten 
propostes, les valorem. I si és bo per la vila, les fem. Altres grups han tingut cinc setmanes 
i no les han fet, inclús enviant WhatsApps no dic a altes hores de la nit, però ha sigut així. 
Per tant, gràcies per ser constructiva perquè al final els vilatans li ho agrairan.

Sr. Alcalde:

Iniciaríem el segon torn d'intervencions. Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Bé, gràcies. Nosaltres ara, en el segon torn d'intervenció, ens centrarem en les despeses. 
Ho sento, però jo llegiré perquè si no em perdo. Però, en tot cas, abans volia fer un 
aclariment al regidor Serra, perquè és cert que fa un mes que ens van passar la proposta 
de pressupost i també és cert que nosaltres no hem passat cap aportació, però jo he parlat 
en la meva intervenció que una cosa és fer petites modificacions i una altra cosa és que no 
estiguis d'acord amb l'essència del pressupost i, per tant, si no estàs d'acord amb 
l'essència del pressupost, doncs, et frenes aquí. Perquè per posar quatre operacions de 
maquillatge ens sembla que no és, en tot cas, el que nosaltres volíem fer, que ho hauríem 
fet si ho haguéssim fet, valgui la redundància, des d'un bon principi. Dit aquest aclariment... 
Entre d'altres coses, a més a més, vostè ha anat dient: «hem considerat necessari, hem no 
sé què...» Doncs, per això, nosaltres potser consideràvem necessàries unes altres coses i 
com que no ho hem parlat des d'un bon principi, no ho hem sabut. I és cert que hem parlat 
a altes hores de la matinada insistentment, fins al punt del cansament tots plegats en un 
moment. Però el motiu, en tot cas, és aquest, no perquè no hàgim volgut fer res, perquè li 
asseguro que ens hem passat un mes esmorzant, berenant, dinant i sopant pressupost. I, 
per tant, sí que hi teníem interès, però no hem vist, en tot cas, la manera de com fer-ho. 

I anant a les despeses, perquè sinó em quedaré sense temps amb els cinc minuts. 
Nosaltres el que hem vist en aquest cas és que, evidentment, pel fet de ser un any com el 
que és, hi ha, per regla general, manteniment en moltes partides, fins i tot amb disminució 
en algunes altres, però amb el que nosaltres no estem d'acord, en tot cas, és amb l'equilibri 
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entre partides i en el fet que algunes, doncs, sí que nosaltres hem constatat que pugen i no 
hi estem d'acord. Només esmentaré aquí les que no compartim. No hi ha actuacions 
previstes en habitatge, més enllà de fer... No habitatges, eh?, en habitatge. Més enllà de 
fer el pla local que ja s'hauria d'haver fet l'any passat i de mantenir els recursos per a ajuts 
socials. No hi ha prevista cap campanya per millorar les xifres baixes que té la vila 
respecte de la separació de residus arran dels canvis que ens pot suposar la nova llei 
estatal. No hi ha novetats per als aiguamolls ni tampoc cap previsió amb relació als horts 
urbans, ni tan sols ara quan les mesures de regulació de l'aigua estan canviant. I hi ha 
menys diners per a actuacions del Pla d'adaptació al canvi climàtic que altres anys llevat 
de les plaques del Ginebreda que s'imputen com a inversió. Ens sembla ridícul que 
novament es tornin a dedicar 3.000 euros per a totes les accions relacionades amb el 
programa de discapacitats i les seves necessitats. Però més ridícul és encara que l'any 
passat només se'n gastessin 133. No hi ha cap proposta de futur ni per accessibilitat als 
carrers i als edificis, com la sala de plens, per exemple, ni per a activitats de lleure, ni per a 
la implantació d'un servei de finestreta única d'atenció a aquestes persones i les seves 
famílies. Queda molta feina per fer i amb 3.000 euros no es farà gaire cosa més enllà del 
poc que s'està fent ara. Ens decep la disminució de recursos en infants i joves i ens 
preocupa que l'any passat de 13.000 euros que hi havia dedicats al projecte d'abordatge 
de l'abús sexual infantil només se'n gastessin poc més de 500 i que aquest any només s'hi 
destinin 2.000. És una disminució del 84 % del pressupost que tenia. No s'hi preveu fer 
res, doncs? Es destinen més diners que l'any passat a la jornada de promoció esportiva i, 
en canvi, hi ha menys ajudes per la pràctica esportiva respecte del que es va gastar l'any 
passat. No estem d'acord que no hi hagi pressupost per al programa de Nascuts per llegir 
ni per al de la promoció de la lectura o per a activitats a la Federació Obrera, com tampoc 
per al programa de Garantia juvenil ni per al programa Singulars per a joves que s'han 
d'incorporar al món laboral. No estem d'acord tampoc que hi hagi una disminució d'un 73 
% en actuacions a l'Arxiu, que augmentin 10.000 euros la Setmana de la Poesia, quan ja 
tenia un pressupost de 20.000. Que es disminueixi a la meitat el pressupost per al fons de 
la biblioteca i que se sufragui la càtedra del Renaixement amb 20.000 euros. I hi insistim, 
30.000 per a la Setmana de poesia, 20.000 per a la càtedra del Renaixement, però 3.000 
per a discapacitats. I tampoc estem d'acord que disminueixin els recursos per al servei 
d'acompanyament social a la població immigrant. Creiem que és crucial la primera atenció 
a les persones que acaben d'arribar i que cal replantejar com fer aquesta atenció. No 
entenem que turisme continuï disposant d'una partida de 24.000 euros quan l'any passat ja 
se'n va gastar 80.000 i, en canvi, no hi hagi cap actuació dirigida a persones desocupades 
que s'estableixin com a autònoms o cap tipus de subvenció per a aquest col·lectiu, com 
tampoc que no hi hagi partida per a cursos de formació. No compartim la decisió de 
destinar 15.000 euros a accions municipalistes, quan l'any passat se'n van gastar menys 
de 9.000, tot i que no sabem quines van ser, i que hi hagi 5.000 euros per a accions 
europees. Finalment, i ja s'ha comentat, tampoc estem d'acord amb aquest augment i 
l'import que tenen els serveis audiovisuals i d'imatge, que augmenta fins a 23.000 euros i 
fins a 78.000 les despeses en comunicació i imatge en un moment de contenció. 

Imaginem que gràcies als més de 400.000 euros que entraran com a subvencions diverses 
de la Diputació de Barcelona, sí que es faran activitats relacionades amb educació, 
feminismes, cooperació, prevenció de la salut i sanitat ambiental, empreses i 
emprenedoria, els dos plans de transició al treball que hi ha en aquest moment o 
actuacions en el Museu Municipal. Però continuen havent-hi uns tristos 2.000 euros per al 
Memorial Democràtic que hi ha ubicat a la Federació, cosa que ens demostra que no 
creuen en la dinamització que cal impulsar de la memòria històrica. I per acabar, el capítol 
Molivers. Per solucionar serveis que no funcionaven amb empreses contractades, estem 
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engreixant l'empresa municipal de tal manera que el seu pressupost actual, costejat per 
l'Ajuntament, òbviament, ja supera els 3 milions i mig, 2 milions dels quals només són per a 
personal. Dels tres serveis que aglutina l'empresa, considerem que el cost que ens suposa 
el servei Museus Molins sense haver obert és excessiu per aquest any, òbviament. Són 
110.000 euros en despeses de personal i prop de 115.000 per a serveis exteriors, és a dir, 
encàrrecs a tercers. Una xifra molt alta en un moment en què s'estrenyen i molt altres 
partides. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyora Eva Janés. Endavant.

Sra. Janés:

Bona tarda. Bé, agrair primer a tothom que ens està escoltant perquè són temes una mica 
farragosos, però bé. Jo, des de la perspectiva d'una persona que li ve de nou una miqueta, 
perquè m'he hagut de llegir molts documents, alguns d'ells anaven associats o no a 
pressupostos, uns es podien obrir, els altres no, els altres ens han costat més, suposo que 
com a tothom, només començar per un dels punts forts del Govern que, canviant i redirigint 
el seu discurs electoral, apostava per convertir, bé, aposta per convertir el gimnàs de 
l'escola Pont de la Cadena perquè pugui ser considerat nou pavelló esportiu. Són 15.000 
euros per modificar el Pla General Metropolità i ja veurem els propers pressupostos que 
implica tota la reforma. Seguim per desfer l'actual pista poliesportiva al Parc del Baix 
Llobregat, 30.000 euros per deixar el terreny preparat per al proper any, el 2025, invertir-hi 
45.000 euros més per a la construcció de vuit pistes de petanca. Desvestim un sant per 
vestir-ne un altre, que diuen. Arribem a un canvi també ben merescut al camp de futbol 
Ricard Ginebreda. Un canvi de gespa que es pressuposta aquest any en 20.000 euros, 
però que suposarà un cost afegit el 2025 de 430.000 euros amb nous equipaments 
esportius, entre d'altres millores més endavant. Per a això també tenim la instal·lació de les 
96 plaques solars al mateix espai, que es pressuposten per un import de 80.456,08, entenc 
que sense IVA, però que el Govern apunta com a necessitats pressupostàries de 75.000 
euros. 

Oblidat o no, i tot i les reivindicacions, trobem a faltar inversió en alguns esports com 
l'atletisme, que, amb un important nombre de persones que el practiquen, ha quedat sense 
veu en la seva demanda de pistes mínimament practicables i segures. Entenem que fer-ne 
ressò i acceptar la necessitat d'una nova pista d'atletisme seria com donar suport a la 
proposta de pista que Ara Molins presentava en el seu programa electoral i no tocaria. 

Poc s'ha parlat de les subvencions, que potser s'haurien de tenir més presents. L'aprovada 
per a la recuperació de la riera de Vallvidrera, de la que trobem una diferència de 
16.770,32 euros, de la que no tenim més informació. I passem a mobilitat, veiem dos punts 
que s'han separat però que no deixen de ser molt similars, per no dir iguals. La instal·lació 
de càmeres de control d'accés al centre vila amb lectura de matrícules, algunes per 
substituir les pilones existents en alguns punts, que més aviat estan el 80 % espatllades, 
que no funcionen o avariades. Tot i que hem trobat a faltar la substitució de la del carrer 
Major, que no consta enlloc, no sé si és una errada o no, però no consta en cap llistat dels 
que hem tingut accés. Suposem això, que es tracta d'una errada. El fet és que per falta, 
segurament, de més informació, no ens preocupa tant la seva instal·lació, sinó el seu 
manteniment i control, ja que en total parlem de 7 càmeres de lectura de matrícules i una 
de seguretat que necessitaran de logística, infraestructura de la que no tenim números i 
ens té un pèl encuriosits. 
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I arribem a l'adquisició d'un edifici, el que tots coneixem com l'edifici on estava ubicada la 
Loto de Catalunya, destinat a diferents equipaments, sense especificar, però, que suposem 
que ja es tenen en ment en el moment que els números que faciliten els extrapola a 
d'altres serveis anàlegs sense pressupostos físics. No oblidem els espais de jocs infantils. 
El seu manteniment hauria de ser periòdic i pel que llegim, algunes de les actuacions o ja 
s'han dut a terme o fem sobre fet. Perquè potser no s'ha fet bé el primer moment? És un 
dubte que també tenim. Sorprèn llegir sobre el canvi d'un joc que no... O sigui, per no 
complir la normativa i preocupa, però volem pensar que potser és que la normativa ha 
canviat des de la seva col·locació, però tampoc tenim cap informe tècnic per consultar. I 
seguim amb estalvi, 12.000 euros per elaborar un catàleg de les escultures públiques de la 
vila. Tenim molts bons professionals tècnics, com ha comentat el regidor, treballant a 
l'Ajuntament, que creiem que serien més que capaços de realitzar aquest inventari, però 
potser s'hauria de reforçar també el manteniment per evitar passejar per la vila i veure 
algunes d'aquestes escultures han estat esquelètic i acordonades per baranes i cintes de 
la Policia Local. 

Observem pressupostades millores en els edificis educatius, 60.000 euros, amb una llista 
de les actuacions, però sense pressupostos que acompanyin a destacar, entre d'altres, la 
instal·lació d'aire condicionat a la biblioteca de Castell Ciuró, que s'entendrà com a refugi 
climàtic. Entenem, llavors, que estarà operatiu als mesos de vacances i que normalment 
són els més calorosos. Continuem amb la carta als Reis, 20.000 euros per a la 
modernització administrativa necessària sí, podem donar-ne fe per les dificultats que ens 
trobem sovint per poder accedir a documents esperant que s'obrin, paciència hem de tenir, 
com dirien els nostres grans. Una llista llarga i, com en altres punts, ens falten dades 
concretes. Quan parlem de nous equips portàtils, de quants parlem? Noves eines 
informàtiques, quines concretament? I encara podrien seguir preguntant. Pressupostos 
participatius estimats en 100.000 euros. Potser els tenim mal entesos, ja que fer un informe 
topogràfic i una redacció de projecte ambiental de la parcel·la equipaments de Sant 
Bartomeu, teníem entès que aquest projecte pel cap de l'oficina tècnica ja es tenia fet. Si 
no és així, ens podeu corregir. Les altres actuacions esmentades són més directes. En 
l'esmentada, no ens queda clar quina seria l'actuació concreta. 

I ja anem acabant, inversions en la millora d'àmbit públic. Parlem de diferents 
intervencions, d'escocells aixecats per arrel, senyalització horitzontal, pla d'asfalt, voreres, 
imports que durant l'any 2025, 26, 27 van en augment fins a superar el milió d'euros. Això 
sí, volem saber si els documents que acompanyen els números i que, segons el que posa, 
voldríem saber si era un estudi que s'ha realitzat al nostre ajuntament o s'ha agafat d'algun 
altre municipi i s'ha fet un copia pega, perquè ens ha despistat llegir una frase que parlava 
de la senyalització viària urbana i acabava dient del municipi de Corbera de Llobregat. 
Llavors, no sabem si es refereix a aquell municipi o és un copia pega i s'ha agafat com a 
exemple a seguir. Benvingudes les millores al cementiri municipal, pendents que puguem 
tenir accés als projectes concrets que es volen dur a terme i de quina manera. I les 
inversions en la neteja viària, tot i que en aquest punt trobem a faltar altres inversions-
intervencions que esperàvem que serien més vistoses. Per si no ha quedat gaire clar, i tot i 
que moltes de les actuacions són necessàries, també d'altres s'han deixat de banda, 
algunes d'elles demandades de fa temps. Ens preocupa veure uns números que 
s'incrementaran molt més en els propers anys per poder finalitzar molt del plantejat i que 
augmentaran l'endeutament i, per tant, suposarà revisió i pujades d'impostos que ofegaran 
més els habitants de Molins de Rei. I de ben segur que aprofitaran l'última intervenció 
sense que tinguem rèplica per tal de bastir tot bonic, però als fets ens remetrem quan arribi 
el moment. Moltes gràcies.
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Sr. Alcalde:

Moltes gràcies a vostès. Faríem el Govern el tancament del segon torn. No sé si primer 
regidor...

Sr. Serra:

Diversos regidors, crec.

Sr. Corredera:

Bona tarda a tots i a totes. Intentaré, com que alguns punts són comuns, respondre'ls tots, 
els de la primera i segona intervenció, la petició d'Esquerra Republicana en el sentit de les 
pistes de petanca del Parc Llobregat i també la interpel·lació d'Ara a Molins en vestir i 
desvestir un sant. A mi el que m'agradaria és que anessin a veure com està la pista actual 
del Parc del Llobregat, està aixecada, està totalment, pràcticament impracticable des de ja 
fa un temps, eh?, no és que sigui nou, ja fa temps que està així. I després la demanda que 
té el Club Petanca del Canal, que requereix d'una infraestructura que, més enllà del que 
sigui el terreny de joc, comporti una activitat social, uns magatzems, un equipament on 
poder, com a la resta de clubs de petanca, tenir emmagatzematge i espai per poder 
practicar el seu esport. Llavors, el que vam convenir és que era una proposta que teníem, 
diguem-ne, identificada en pressupostos participatius d'aprofitar la inèrcia d'aquesta 
modificació del planejament per poder encabir el poliesportiu, el nou poliesportiu a l'escola 
Pont del Cadena, doncs, reformular tot aquell espai esportiu identificant, amb una proposta 
que ja estava feta dels serveis tècnics de feia un temps, de reubicar les pistes de petanca 
al parc del Llobregat. Aprofitarem, com heu vist en el pressupost o en l'informe, per aixecar 
tot aquell espai i construir les pistes de petanca. Evidentment, quan preguntava Esquerra 
Republicana què farem amb aquell espai on ara mateix s'estan practicant esports, diguem-
ne que el plantejament és traslladar aquesta activitat a altres espais. Estem pensant amb 
el Parc de la Mariona, que ja tenim algunes converses amb l'Àrea Metropolitana. I a l'espai 
on ara actualment estan les petanca del club de petanca, també fer algun altre equipament 
municipal. És a dir, el pressupost, com explicava el regidor de Finances, és un pressupost 
d'accions que aniran encadenades de cara al futur. Això per un costat. 

Després comentaven en el tema del PLAC. Han dit que era innecessari, però entenc que el 
preu que no... perquè quan les han identificat és necessàries, futures, criticables i 
innecessàries, han comentat el PLAC en l'apartat d'innecessàries. Entenc que és l'import 
innecessari el que volia expressar, i és que realment calia més import. Aquí en aquest punt 
tenim 175.000 euros d'exercicis anteriors que no s'han executat i, per tant, hi afegim 
75.000 més a aquests 175.000 que no estaven executats. I per això a l'informe es 
justifiquen aquests 75.000, però hi ha més actuacions pendents d'executar que, en 
qualsevol cas, en un altre moment, si tenen interès, els hi puc explicar que estan previstes. 
Què més, el tema del Ricard Ginebreda i el canvi de gespa. Òbviament, aquesta és una 
partida que està dotada amb un import inferior al cost que té l'actuació sencera. Diguem 
que el canvi de gespa al Ricard Ginebreda és una demanda del club, però, a més a més, 
diguem que és una obligació de l'Ajuntament tenir un pla de reposició d'equips quan 
acaben la seva vida útil. I aquest equipament, com alguns de vostès ja saben, fa un parell 
d'anys o tres que ja ha superat la seva vida útil i, per tant, era necessari fer aquesta 
actuació. Aquesta actuació es planteja a inici d'any, es comenta amb el club de l'Incresa 
quina possibilitat hi ha de fer-ho aquest estiu. Els serveis tècnics ens diuen que no seran 
capaços de treure un plec per poder atendre aquesta actuació a l'estiu i, per tant, se'ls hi fa 
un plantejament al club de dir si és possible actuar al Nadal. És una actuació que té un 
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període d'execució de 4-6 setmanes i, per tant, implicava traslladar l'activitat esportiva 
abans del Nadal i post-Nadal a un altre espai. Amb converses amb ells, encara no hem 
acabat de tancar el període. I, per tant, hi ha aquesta partida inicial d'intentar si podem 
començar i si no, diguem-ne, traslladar tota la substitució a l'estiu de l'any següent, que és 
quan segurament tindrem adjudicada l'empresa que ha de fer el canvi i, per tant, es podrà 
estar en disposició de substituir-la quan el club ho acabi de tancar. 

No sé si em deixo alguna cosa més. Crec que no, crec que he donat resposta al que ens 
han plantejat. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Doncs, si algun company vol respondre ràpidament o tancar aquest torn al regidor de 
Finances, ràpidament, perquè hi ha molt poc temps i obriríem el tercer. 

Sr. Serra:

Ràpidament. Falten dades, han tingut molt temps per demanar-les. Més informació, han 
tingut molt de temps per demanar-me-la. És que no es podia obrir perquè es penjava, jo 
els hi he enviat directament per WhatsApp i per mail i per Wetransfer. És a dir, no em 
diguin això. La predisposició ha estat per part del Govern i d'aquest regidor, la 
transparència absoluta a contestar totes les dades, la informació, etcètera. Després, sí que 
és veritat, hi havia un error, òbviament, no som a Corbera de Llobregat, però va ser 
immediatament solucionat, abans de... Sí, sí, està penjat així. Una altra cosa... Quan vostè 
aquest matí m'ha preguntat... No li contesto, perdó. Quan algun regidor m'ha preguntat: 
«és l'última versió?» Sí, pràcticament sí, falta alguna dada que s'ha hagut de canviar, 
alguna tonteria, de fet, que he posat el WhatsApp, precisament era aquesta, que feia 
referència a un municipi que no és el nostre, òbviament, que és la segona línia, el titular és 
correcte. Però ja està, des del primer moment, el dia següent estava corregit. I no perquè 
ens ho diguessin vostès, sinó perquè ho vam detectar. Jo diria que llàstima l'essència del 
pressupost, regidora Espona, em sap greu, perquè de l'essència també es pot parlar i, a 
vegades l'essència... No, l'essència, també. A vegades l'essència dius, osti, aquesta visió 
de l'essència per part del Govern, doncs, ostres, al millor també m'agrada canviant alguna 
petita cosa o a lo millor alguna gran cosa, perquè al final l'objectiu és el mateix, és tenir el 
millor pressupost per a la vila, és així. Per tant, la llàstima... Jo he trobat el dèficit o la 
carència de no haver parlat més. Hem parlat a altes hores, és veritat, inclús vostè diu que 
somia amb els pressupostos, no amb el regidor, amb els pressupostos. Per tant... Però 
m'ha faltat això. Ja li ho he dit, constantment, constantment. I, en tot cas, sí que és veritat 
parlarem en les properes setmanes d'una subvenció molt interessant que ens han concedit 
al voltant de 480.000 euros per a una sèrie d'activitats que estan previstes com vostè, 
inclús, el mateix dia m'ho va dir. Per tant, felicitats per aquesta via.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem, ara sí, el tercer torn d'intervencions i darrer. Endavant, senyora 
Marta Espona.

Sra. Espona:

Gràcies. En tot cas, gràcies pels aclariments. Abans heu dit allò dels escocells, que no 
eren catorze. Ara el regidor Corredera deia que la quantitat no era ben bé el que dèiem. 
Ens basem en els informes que hi ha com a inversions i, per tant, si vosaltres jugueu, en el 
bon sentit de la paraula, amb altres diners que estan a altres llocs, òbviament, no ho llegim. 
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I, per això, en tot cas, els comentaris que fem i no només per atacar, diguéssim, eh? I ja no 
entraré més en l'essència, perquè ja ho hem parlat prou. En tot cas, nosaltres ara volem 
acabar amb l'anàlisi més econòmica i financera del que hem dit abans, ja hem parlat prou 
de despeses i inversions. Els ingressos corrents de l'Ajuntament han crescut un 21,77 % 
des del 2016 fins al 2024. La darrera legislatura van créixer un 8,39 %. Tanmateix, la 
despesa de personal ha crescut un 57,30 % en aquest mateix període i en la darrera 
legislatura ha crescut un 29,34 %, ja que també hem de considerar la despesa de personal 
de Molivers. No entrarem al detall del capítol de personal. Estic d'acord que hagués estat 
bé parlar-ho amb més temps últimament, però no compartim, en tot cas, la necessitat de 
disposar de tants càrrecs intermedis i coordinadors per a cada una de les àrees, tenint en 
compte la quantitat de tècnics amb què compta cadascuna d'aquestes. Certament, és el 
seu model organitzatiu, però no el nostre. I el mateix que ha passat amb les despeses de 
personal, ha passat amb les financeres, que en la darrera legislatura han crescut un 
246,71 %, o les despeses en béns i serveis, que han crescut un 20,57 %. És evident, 
doncs, que les despeses estan creixent molt per sobre del que creixen els ingressos, i això 
té dues conseqüències molt evidents i alarmants. Anem per la primera. Aquest Ajuntament, 
entre els anys 2016 i 2023, ha generat un estalvi net de mitjana d'1,7 milions d'euros. L'any 
2022 en va generar només 578.000 i el 2023, segons l'informe d'intervenció de liquidació 
de l'exercici 2023, se n'han generat només 178.000, prop de 179.000, d'estalvi net, un 8,78 
% de la mitjana d'estalvi net que aquest Ajuntament ha generat en els darrers 9 anys. 
Afegim-hi que si no haguessin aprovat el refinançament fa pocs dies, molt probablement 
l'estalvi net del 2024 hagués estat negatiu. Refinançament, per cert, que implicarà que els 
molinencs i les molinenques paguem el doble d'interessos a les entitats financeres que els 
que haguessin pagat si s'hagués fet una gestió econòmica i financera millor. La segona 
conseqüència és que, com a resultat de tot aquest despropòsit, aquest Ajuntament no 
genera i tornem a estar en els nivells de deute viu dels anys 2010 en plena crisi financera. 

La realitat és que per a tot allò en què vulgui invertir aquest ajuntament o ho rebem d'un 
tercer via transferències o ho finançarem amb deute, que és justament el que ens 
proposen enguany, més deute, més interessos i zero generació d'estalvi net. I no és 
rellevant que estiguem el 55 % de ràtio legal d'endeutament. El límit real d'endeutament és 
aquell que es pugui retornar i amb la gestió econòmica que estan fent... Perdó, disculpeu. 
El límit real d'endeutament és aquell que es pugui retornar i amb la gestió econòmica que 
estan fent ben aviat ens tornarem a trobar aquí refinançant deute per impossibilitat de 
devolució. D'aquí venen propostes d'inversions com les del paviment del camp de futbol 
Ginebreda, que diem que la fem, però que en realitat el que fem és dir-ho, però no la fem, 
perquè el 95 % de la inversió es passa a l'exercici 2025. O la passarel·la sobre les vies, 
sobre la qual l'informe tècnic que acompanya la proposta d'inversió diu que tindrà un cost 
de 190.000 euros aproximadament, però es dota amb 120.000, per citar-ne només 
algunes. En resum, no podem ni volem ser partícips de la deriva que els darrers 
pressupostos estan portant aquest Ajuntament cap a seriosos problemes econòmics i 
financers. Una gestió econòmica i financera que està portant l'Ajuntament a una situació 
delicada que redueix la capacitat de generació d'estalvi i, per tant, d'inversió. Com hem dit 
en moltes ocasions, és una patada endavant, refinançant deute i contractant més deute, la 
qual cosa només se solucionarà posant seny i replantejant la gestió que estan fent, que no 
entenem a quins objectius respon. 

Avui els votarem que no a aquest pressupost, perquè aquest pressupost no ens representa 
i perquè no podem ser còmplices ni corresponsables d'aquest desgavell econòmic i 
financer. Això no obstant, la nostra voluntat continua sent de mà estesa per tal 
d'aconseguir el millor per a la ciutadania. Per això, en vista al 2025, si realment volen que 
votem a favor del seu pressupost, l'haurem de treballar des de les fases inicials per veure 
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si coincideixen les prioritats de cadascú. Això sí, amb rigor a l'hora de pensar bé què es 
farà en cada un dels programes per tal d'atorgar-los realment els recursos adients i control 
perquè no es gasti més del que està pressupostat, ni menys, i es vagin repetint les 
quantitats any rere any, sense saber ben bé per què no es gasta el que s'imputa. Malgrat 
això, volem agrair la disponibilitat del regidor Serra i la presentació de la proposta de 
pressupost amb la comparativa de l'executat de l'any anterior, ja que això ens ha permès 
tenir una imatge més completa del desenvolupament de cada programa. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies, senyora Espona. Senyor Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Moltes gràcies. Molt bona tarda a tothom que ens acompanya a la sala i a aquelles 
persones que també ens escolten a través de Ràdio Molins de Rei o també a través dels 
mitjans. Començo la meva intervenció agraint a l'interventor municipal, l'Eusebi Valldaura, 
a l'Albert Tolón, cap de control de gestió, al cap de personal i a tots els tècnics de la casa 
l'excel·lent feina feta amb un pressupost que era complicat, un pressupost que era difícil de 
dur a terme, de quadrar i que, per tant, tots ells han intentat fer-ho de la millor manera per 
tal de fer que un any complicat, com ja sabíem, puguem tancar un pressupost realment 
dificultós. Un pressupost que se situa aquest any al voltant dels 44 milions d'euros, la qual 
cosa significa un augment d'un 9 % i que en el decurs de la seva despesa ordinària ens 
situa al voltant dels 33 milions d'euros, cosa que suposa al voltant d'un 13,54 % d'augment 
de la seva despesa. Per tant, aquest és un pressupost, que vostès comprendran, no és el 
nostre pressupost. Nosaltres ja vam dir i ho hem explicat reiteradament, que crèiem que 
aquesta era una oportunitat per començar a prendre decisions valentes, decisions que ens 
portessin a decidir què és el que podem continuar fent i què és el que no podem continuar 
executant. I era un moment adequat per començar a prendre aquestes decisions, perquè al 
final ho ha explicat el regidor en el seu torn inicial, hi havia una sèrie de figures impositives 
que vèiem que havien pensat. Vèiem que les plusvàlues baixaven, ho sabíem ja des de 
l'any passat, no és quelcom que ens haguem trobat ni al desembre ni al gener ni al 
novembre. Sabíem que no anaven al seu ritme, per tant, teníem la dificultat ja de quadrar 
aquest pressupost amb aquesta baixada dels ingressos de la plusvàlua. I teníem també 
altres decisions que ja sabíem que es produirien. Evidentment, sabíem que anàvem a un 
exercici tancat, difícil, que s'anava a un exercici on l'aplicació del romanent era bastant... o 
la possibilitat de tenir romanent era bastant complicada. I, en aquest sentit, també era una 
altra de les armes que ja sabíem que necessitaríem. El fet que, i estic llegint intervencions 
de la memòria d'alcaldia, evidentment, veure que també altres administracions no 
acabaven de dir quines serien les aportacions que tindríem, doncs, com cada any. Per tant, 
en definitiva, aquí en el que es basa aquest pressupost és que s'ha portat quan s'ha tingut 
l'operació complementària de poder fer el refinançament de l'Ajuntament. És aquí quan 
vostès han pogut acabar de tancar aquest pressupost i han donat l'oxigen, com vostè va 
utilitzar en el Ple passat, per poder començar a tancar ja el pressupost d'una vegada. 

En aquest sentit, nosaltres hem trobat a faltar diferents... O hem vist algunes accions que 
ens preocupen. Vostès minoren un 37 % la despesa en actes culturals o es deixen pel 
camí un 34 % dels diners a l'Espai Collserola o no pressuposten més de 18.000 euros els 
ajuts a la pràctica esportiva, cosa que crec que és extremadament greu i que l'any passat 
vam acabar executant molts diners, al voltant de 53.000 euros, que van ser importants per 
a aquesta gent que necessita fer la pràctica esportiva. O es deixen pel camí els 27.000 
euros al servei d'acompanyants d'acompanyament social. I una partida que, com es nota 
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que no estem en eleccions municipals, la partida d'activitats de moviments veïnals baixa un 
80 %. Però no tot és negatiu, també n'hi ha que pugen, les despeses de representació en 
actes socials i polítics augment el 35 %, la comunicació de l'Ajuntament puja fins als 
115.000 euros, les partides aquestes amb despesa a executar el 2023 varen tenir un 
import de 82.000 euros. Per tant, hi ha un augment significatiu d'aquest any. També 
apareix una nova partida per als socis del Govern, com és la del programa d'Agenda 
Urbana, amb 18.000 euros, de la qual poca cosa en sabem. Augment de la transferència a 
Molivers per gestionar el servei de jardineria i parcs infantils amb més de 82.000 euros. 
Recorden allò que portava una empresa externa i que ens costava molts menys diners? I 
també tenim espai per recordar aquelles partides per a les quals no hi ha hagut presència 
en aquest pressupost i que ens preocupen, perquè demostren la desatenció d'aquest 
Govern cap al món empresa. La subvenció a persones desocupades que s'estableixen 
com a autònoms ha desaparegut. La subvenció per a autònoms també per a l'aprofitament 
de les tecnologies 4.0 també ha desaparegut. Inversions en polígons industrials, no hi ha ni 
un sol euro en inversions en polígons industrials amb una partida pressupostària 
específica. Curiós que es mantingui el món empresa, persones o comerços que ens ajudin 
a la cohesió social. No hem parlat del cens de cultura, no hi ha projecte per a la 
dinamització de la Federació Obrera. Una altra partida que hem vist que no estava en el 
pressupost inicial del 23, però que entenem que serà un dels elements per als quals es 
destina aquesta partida específica, que és el problema, el tema del contracte de la 
concessió del servei de la biomassa de La Granja, que tampoc no tindrem una partida 
específica. Del capítol 1 ja se n'ha parlat molt, crec que hi ha duplicitats de càrrecs en 
segons quines àrees. Crec que tenir directors de serveis i coordinadors en segons quines 
àrees de tècnics o caps de servei que són propis d'aquests, que només tenen un tècnic, és 
difícil que tantes persones el puguin controlar si només està sol. En aquest sentit, creiem 
que podem compartir la necessitat que els directors de serveis estiguin a les àrees, però 
creiem que hi han massa càrrecs en aquest sentit. També ens preocupa que no s'ha fet 
cap esment a les recomanacions que han fet els sindicats. 

Projecte d'inversions. De la compra de Loto, miri... La Loto, i l'alcalde ho sap perfectament, 
tenia un objectiu que era poder assumir que la Guàrdia Urbana fos a aquell espai, perquè 
això ens evitava haver de construir un altre edifici per a la Guàrdia Urbana. Això era el que 
es va decidir negociar a l'anterior Govern. Ara, per les qüestions que sigui, que no 
pertoquin, doncs, s'ha canviat aquest escenari, però això vol dir que, evidentment, tindrem 
la necessitat urgent i necessària de poder acabar construint un altre edifici per a la Guàrdia 
Urbana, perquè, i tothom n'és conscient, l'edifici en què està actualment no correspon. La 
despesa ordinària ja se n'ha parlat. Senyor Corredera, això ho sabíem des de l'any passat i 
era un compromís de l'anterior Govern que això es faria el més ràpid possible. Sabíem que 
havíem arranjat el camp de futbol del Ricard... Perdoneu, que estic una miqueta nerviós. I 
com que no llegeixo... del Raich i, per tant, tocava després poder executar la gespa del 
Ginebreda. És evident que hi ha problemes greus. Això ja havia d'estar treballat molt abans 
per poder-ho executar aquest any, no han arribat a temps. Lamento molt que no hagin 
arribat a temps per a una decisió que ja estava acordada. Em preocupa també que a dia 
d'avui el Ginebreda no pugui regar i que estiguin malmeses les instal·lacions i que això 
estigui creant unes cremades als nens i nenes que practiquen el futbol en aquell espai. 
Preocupant, no en sabem res. Valorem positivament voreres i asfaltat, un projecte que 
també ja sabíem que havia de venir. No han parlat res de les tecnologies 4.0. No han 
parlat res. Porten un any repensant el projecte. Encara no en sabem res. Tampoc, i aquest 
any han decaigut també, els ajuts a la rehabilitació. 

I per acabar, contestaré alguna de les coses que s'han dit. Senyor Zaragoza, el 2020 van 
aprovar el pressupost el mes de juny perquè el 2019 no tenien majoria absoluta. Ara sí que 
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la tenen. Ara tenen majoria absoluta. Ara poden aprovar un pressupost. El 2019 no la 
tenien i, per tant, el 2020 quan vàrem entrar, vàrem acabar executant, vam decidir el 
pressupost i el vam portar quan vam poder, va ser el mes de juny. El senyor Serra diu: 
«Home, hem negociat amb...

Sr. Alcalde:

Estic sent molt més generós del que toca, s'està acostant els vuit minuts.

Sr. Sánchez:

Em deixa dos? Li agraeixo molt.

Sr. Alcalde:

Una mica més, entenent que després serem també generosos per respondre el Govern.

Sr. Sánchez:

Com vostès ho han fet a la intervenció i hi estic absolutament d'acord i ho vam comentar a 
portaveus. Vostès han negociat amb Enlaira, cosa que li valoro molt positivament a la Txell 
la feina que fa, es una persona que està sola. Però no ens enganyin, vostès el que han fet 
és una actuació que s'ha de fer, no sé quan la tenien pressupostada fer-la, l'acabaran fent 
ara, però no han canviat una partida pressupostària, no han afegit més zeros a res. Han 
decidit que ara aquesta partida la faran i l'executarà l'any que ve, un encert per a la Txell. 
Hi ha, crec, un error o no està ben explicat, els semàfors per a la gent amb discapacitat 
posa que són 46, però si sumem els...

Sr. Alcalde:

Si us plau, no entrem en debat. 

Sr. Sánchez:

Doncs, ahir a la tarda no estava ratificat. Perquè ho vam... No, ahir a la tarda, quan vam 
mirar a la carpeta, això no estava.

Sr. Alcalde:

Ja ha fet els dos minuts, senyor Ramon.

Sr. Sánchez:

Doncs, vinga va. En tot cas, el nostre sentit del vot serà negatiu.

Sr. Alcalde:

Doncs ara, companys de Govern, si de cas, anem responent. Evidentment, no sé si hi ha 
algunes respostes més o...

Sr. Serra:

Jo convido els companys si algú vol en concret alguna partida que li ha tocat una mica de 
ple.

Sr. Alcalde:
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Senyor Zaragoza, sí? Endavant.

Sr. Zaragoza:

És una llàstima, perquè es fa difícil poder contestar tota la informació i és evident que jo 
crec que el període de negociació el que ens ha de portar és què... que és el que feien 
sempre, no? Nosaltres plantegem dubtes... L'oposició planteja dubtes i nosaltres intentem 
resoldre dubtes. Com no s'han plantejat dubtes en aquest procés, venim aquí, les 
plantegem i ara no tindrem temps a contestar. Perquè moltes vegades posem arguments 
damunt de la taula... jo poso un exemple molt clar, molt ràpid, amb el tema d'estrangeria 
que ha comentat la regidora «és redueix el tal», bé, perquè es decideix que en comptes 
d'anar per capítol 2 la persona que està contractada allà, s'ha reconvertit en un capítol I. 
Per cert, el procés de selecció s'està fent en aquests moments. Amb la qual cosa hi ha una 
argumentació del perquè no es perden diners, sinó que el que abans es feia d'una manera 
ara es farà d'una altra. Tot això si nosaltres ho anem posant damunt de la taula, doncs, 
moltes vegades és molt més fàcil arribar aquí i poder donar explicacions a coses que 
també en la resta de companys han sortit. S'ha fet l'explicació. Miri, jo porto ja, curiós, un 
temps escoltant que la situació econòmica de l'Ajuntament és «uff». És complexa, sempre 
és complexa. Els ajuntaments tenim situacions complexes perquè estem infrafinançats. I 
què passa? L'Ajuntament de Molins de Rei tots portem uns anys i sempre estem en 
aquests debats, però carai, sempre ens en sortim, perquè jo crec que això que sembla que 
és un dels pecats que tenim, que ha sortit aquí, el tema del refinançament, perquè resulta 
que hipotequem... és clar, ho allarguem més enllà del mandat. Però anem a veure, el que 
anem a fer avui o que han fet tots els ajuntaments quan s'endeuten, què és? Vol dir que un 
ajuntament o un regidor o un pressupost quan demanem un deute l'encabim només en el 
seu mandat? O l'encabim en el mandat de 9 nou anys + 1 de carència? Són deu anys i 
això ho tenim normalitzat. Resulta que això no és pecat quan ho hem fet durant tots 
aquests darrers anys. I això que vostès diuen «és que és un pecat, perquè resulta que tal». 
Nosaltres hem trobat eines que ens permeten millorar la nostra capacitat financera. Per 
cert, el problema és que nosaltres en aquests anys hem utilitzat la RLT per fer el 
finançament de determinades partides, això fa que baixi l'estalvi net, això és una cosa molt 
automàtica. Quin problema tindrem? Quan evidentment se suspenen les regles fiscals. I 
nosaltres hem hagut de buscar altres fórmules. Però és que, a més, és curiós perquè aquí 
escoltem per una banda que deixem de dotar coses i no fem propostes de veure d'on 
recol·loquen o diem estem o no d'acord amb les inversions que s'estan fent i volem afegir 
una altra inversió que està al nostre programa electoral. Entenen que això és demagògia? 
És a dir, d'on traurem aquests diners? Està molt bé dir: «no, no, això que estan fent, això 
que tal...» Bé, escolti, com es concreta això? D'on ho traiem? Com ho fem? Això és el que 
fa un Govern quan fa una proposta pressupostària. Tu fas una proposta i aleshores seus i, 
aleshores, escolti, parlem. Miri, curiós que algú pensi que crear una partida d'activitats 
veïnals –per cert, entenc jo que de l'any electoral en què qui ho ha comentat encara hi era 
el Govern– digui que és un tema electoralista. Bé, doncs, no ho sé. És que, és clar, anem a 
aquest detall de dir són propostes electoralistes. Doncs, molt bé, jo si vostè pensava en 
això en aquell moment... Jo crec que no podem anar a aquest nivell. Els pressupostos es 
fan amb moltes funcions, amb molts objectius, i si de veritat vostès haguessin dit: «Ei, per 
què això no surt? Per què, per què, per què?» Doncs, potser estaríem ara parlant d'altres 
coses. Hem arribat aquí. Han fet una exposició, legitima i sense cap mena de dubte és el 
que cadascú creu que ha de fer el millor per al municipi. Però nosaltres considerem i per 
això hem intentat, en aquest sentit, compartit o no, donar-los a vostès aquesta possibilitat 
de fer propostes a aquest pressupost, entenent que qui governa ha de tenir l'essència del 
pressupost, no? i aleshores, escolti, màxima generositat, màxima capacitat d'escoltar 
coses. Però, home, jo crec que... És a dir, si aquesta reflexió que moltes vegades hem fet 
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amb la resta de grups de l'oposició, de dir: «i això per què i això per què». Bé, potser 
hauríem pogut aclarir alguns dels dubtes que han tingut vostès en tot aquest procés. És 
millorable, segur. Hem de continuar treballant un pressupost que, com deia abans el 
regidor, és complicat? Complicat sempre és i haurem de continuar treballant. Sense cap 
mena de dubte, nosaltres, que és el que hem intentat fer amb aquest pressupost, el que 
hem de fer és ser molt curosos amb l'execució d'aquest pressupost. Molt curosos. Com 
hem fet, com a mínim, el grup socialista des que governa, menys una temporada que vam 
estar fora, des del 2011, amb la resta de socis, sempre curosos en l'execució 
pressupostària.

Sr. Alcalde:

Molt bé, doncs, jo, si em permeten, faré tres apunts molt ràpids. En aquest cas també, 
primer sobre dubtes o afirmacions que s'han fet de l'Àrea d'alcaldia. I han posat el focus en 
dues despeses, sobretot una, que és el contracte que hi ha de fotografia de l'Ajuntament i 
que senzillament el que ha fet és que ha caducat i és un contracte vinculat a un cost 
laboral d'una persona que s'actualitza. I s'hi fa una altra cosa, que és ajuntar-hi, a més a 
més, les despeses que es contractaven per altres àrees, i ho saben, de Festa Major i de 
Fira de Candelera, i es localitza i es centralitza tot en aquesta partida. D'aquí és d'on ve un 
possible major increment d'aquesta partida. Però s'obliden d'un altre aspecte molt 
important, l'Alcaldia, com altres àrees de l'Ajuntament, el que fa és l'esforç de reduir altres 
partides perquè el pressupost global d'Alcaldia no pugi entenent la situació que hi ha. 
Perquè ningú ha citat que hi ha una altra partida valorada en 50.000 euros que es redueix 
a 30.000 euros. Ningú l'ha citada. I es fa, precisament, per ajustar les despeses i perquè 
sigui un pressupost en aquest sentit realista. Segona consideració sobre el tema 
d'inversions més important que és l'adquisició de la Loto. 

Senyor Ramon, cadascú explica la història com vol. El veritable objectiu de la Loto no és 
encabir la Guàrdia Urbana. El veritable objectiu de la Guàrdia Urbana és fer una opció 
estratègica en el temps per mirar de reduir despeses de lloguer de l'Ajuntament de Molins 
de Rei. Aquesta és la veritable raó de ser. És una inversió que el que fa és adquisició de 
patrimoni. Un patrimoni que ara mateix està a disposició de l'Ajuntament, que l'adquireix 
després d'unes àrdues negociacions per 2,1 milió d'euros a la Generalitat de Catalunya i 
que li disposa la possibilitat de tenir els fons museístics que ara estan repartits en cinc 
locals, vostè ho sap, i poder plantejar un debat seriós amb tots els grups municipals per 
veure quines dependències poden anar allà de l'Ajuntament que ajudin a disminuir els 
costos, evidentment, de lloguer. I els hi posem un exemple que tant de bo s'hagués fet 
abans. Si tant debò, ara fa vint-i-cinc anys, algú hagués adquirit un patrimoni o hagués fet 
un edifici per encabir les dependències de Sostenibilitat i Territori, no hauríem abocat 
1.250.000 euros al lloguer i ara ja tindríem unes dependències municipals que haguessin 
incrementat el patrimoni de l'Ajuntament. Aquesta és la raó de ser. Ara se'ns ha presentat 
l'oportunitat en un municipi amb escassetat del sòl públic, amb escassetat de parcel·les 
d'equipaments, la possibilitat d'incorporar i fer la reflexió conjunta. Però és que és ara el 
moment que hem d'incorporar-ho. És ara el moment que hem d'incorporar-ho i hem 
d'adquirir-ho. I ho fem tot en el pressupost 24 per no generar dobles despeses financeres. 
Aquesta és la raó de ser. I el nostre compromís saben que és parlar amb tots vostès el 
planejament que pot haver d'aquestes dependències, d'aquestes i d'altres. 

I tercera qüestió jo per acabar, si em permeten, agrair el procediment de tots els grups, 
agrair la sinceritat, l'honradesa també i la mà estesa, malgrat el vot en contra del grup 
municipal d'Esquerra Republicana, i ho tindrem en compte. Evidentment, agrair les 
converses i la predisposició de la senyora Galobart. I senyor Fabra, no puc agrair el seu to 
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avui. I vostè sap per què? Hi ha un altre pecat, que és que la ignorància fa molts valents. I 
aquest no està descrit dins els set pecats capitals. I vostè ho sap perfectament. La mateixa 
coherència que fa que avui era vostè mateix el que estava consultant el mòbil, mentre la 
resta estaven parlant, la mateixa. I no ha fet res més que, des del començament de 
mandat, alliçonar-nos a nosaltres perquè consultàvem el mòbil, quan vostè, ara fa un 
moment, estava fent el mateix. Senyor Joan Carles.

Sr. Serra:

Bé, dues qüestions ràpides, si m'ho permeten, per als dos grups que han intervingut en 
aquest tercer torn. Només una cosa, regidora Marta, endeutar-se no és dolent. És a dir, 
com a titular, endeutar-se no és dolent, sempre és amb control i sobretot amb una 
estratègia i sobretot amb un pla de pagament, òbviament, amb els recursos corresponents. 
Per tant, endeutar-se... Ho fem a títol personal. Per tant, no és dolent. El rati una altra 
vegada d'endeutament inferior al 75 %. És bo o dolent que estiguem lluny del 75? Cadascú 
pot posar el llistó on vulgui. Però no estem al 75 % i, en tot cas, saben que el nostre 
objectiu és, si tenim recursos, poder amortitzar, com hem dit, molt. Igual que els 250.000 
euros que tenim com a calaix per si de cas. 

Regidor Sánchez, cadascú, cada grup municipal, cada grup, pot decidir amb què negocia. 
Uns poden dir amb baixar un pressupost, pujar un pressupost i un altre dir prioritats que 
tenen dins d'un pressupost. Per tant, ho dic per la regidora Galobart, que li hem agraït que 
ella no era un tema pressupostari, sinó de prioritats. Prioritzem una sèrie de carrers on 
sigui més notòria l'actuació per part, al final, de tot el govern municipal i de l'Ajuntament de 
Molins de Rei. No és exactament que hem desactivat el Govern a les empreses. Pensi, 
vostè sap molt bé, sap molt bé, que les subvencions és una de les virtuts que els tècnics i 
les tècniques, sobretot, d'aquesta àrea lluiten per tenir-les. És així.

Sr. Alcalde:

Ara sí que hauríem d'anar acabant.

Sr. Serra:

Acabo. I també simplement dir que els nostres polígons industrials no sols estan cuidats, 
sinó que estaran més cuidats encara amb una proposta que els hi presentarem en breu. I 
acabo, com a resum, si em permeten, és un resum d'un minut i mig.

Sr. Alcalde:

Haurà de ser més ràpid. 

Sr. Serra:

Un minut. D'acord, ràpid. Simplement, és un període de transició el 2024. Passem d'una 
època a una altra època. És un pressupost plurianual, valent. Tenim 250.000 d'una bossa 
de contingència, tenim un pla de refinançament, tenim una revisió mensual, és a dir, és 
una estratègia perquè tot es compleixi i surti bé de tot aquest pressupost, que és raonable. 
Estem sanejats, tenim un patrimoni, el cuidem i en guanyem amb la Loto. A més, en 
redistribució d'espais, traiem lloguers. I, per acabar, igual que sempre hem tingut la mà 
estesa i seguirem tenint la mà estesa des ja si volen, seguirem igual. En tot cas, el 
pressupost és valent, és responsable, és realista, és sòlid, està pensat a llarg termini. I al 
final, un pressupost... Aquest Govern ha fet un pressupost pensant en la millora de la vila i 
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al final és un pressupost pensant amb qui és important en aquesta vila que són els 
vilatans.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Ara sí que saben que se'ls hi ha passat aquest matí una petita esmena del 
catàleg del capítol I. Per tant, abans de passar a la votació definitiva hauríem d'incorporar, 
fer la votació d'aquesta esmena, que entenc que no modifica tampoc, evidentment, el 
debat i per això no l'hem fet abans. Per tant, si els hi sembla, fem la votació d'aquesta 
esmena. 

I ara sí que passaríem a la votació del pressupost municipal 2024. 

Es procedeix primerament, en base a l’article 82.3 ROF, a la votació sobre la 
substitució de dos documents de l’annex de personal, en concret, el Catàleg de llocs 
de treball i la Relació de llocs de treball.

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 21

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació acorda per unanimitat dels membres 
presents la substitució dels dos documents de l’annex de personal. 

VOTACIÓ

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 11 9 1
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Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 11 vots a 
favor del PSC (9), ECP (2) , 9  vots en contra de ERC (5), Ara Molins (4) i 1 abstenció 
d’ Enlaira Molins (1).

4.- Aprovar el  Pla Estratègic de Subvencions 2024 (expedient 2/2024/APPAB).-

DICTAMEN

Atès l’informe-proposta signat per la Responsable de Projectes d’Alcaldia en data 30 d’abril 
de 2024 i per l’Interventor en data 1 de maig de 2024, que es transcriu íntegrament a 
continuació:
 
“Les subvencions s’han configurat en els darrers anys com l’instrument principal de les 
polítiques públiques de foment en l’àmbit econòmic, social, cultural i assistencial, i ha 
esdevingut una de les àrees més importants de l’activitat financera de les administracions 
públiques.

Vist l’article 8.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions (LGS) que 
estableix, per a les administracions públiques, la necessitat d’elaborar plans estratègics de 
subvencions, que relacionin els objectius i els efectes que es pretenen aconseguir, amb els 
costos previsibles i les seves fonts de finançament, per tal d’adequar les necessitats 
públiques que s’han de cobrir a través de les subvencions amb les previsions de recursos 
disponibles, amb caràcter previ al seu naixement.

Vista la regulació continguda en el reglament de desenvolupament de Llei general de 
subvencions (LGS) aprovat pel Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol (RGS).

Vist l’article 7 de l’Ordenança reguladora de la concessió de subvencions de l’Ajuntament 
de Molins de Rei, de 25 de gener de 2018. 

Per tot l’anterior, l’Ajuntament de Molins de Rei, mitjançant aquest Pla estratègic de 
subvencions (PES), pretén dotar-se d’un instrument que estableixi els principis i eixos 
estratègics que han de regir les subvencions que l’Ajuntament gestionarà durant el període 
de vigència.

Cal destacar que aquest Pla té caràcter programàtic i el seu contingut no generarà drets ni  
obligacions.

Aquest Pla estratègic està composat per el document base i dos annexes complementaris. 
A l’annex I hi consten les fitxes de cada una de les subvencions amb la informació 
corresponent com: àmbit sectorial o temàtic, objectius estratègics i identificació de les 
bases reguladores, beneficiaris, pressupost destinat, negociat responsable i l’àrea 
corresponent. L’annex II correspon a la fitxa de seguiment i avaluació, eina imprescindible 
per realitzar el seguiment i l’avaluació corresponent. 

Les línies de subvencions previstes i els àmbits sectorials o temàtics als que estan 
relacionats estan agrupats segons les àrees organitzatives de l’Ajuntament, de la manera 
següent:

1. Alcaldia
2. Àrea de Serveis a les Persones (ASP)
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a. Cultura
b. Educació
c. Esports
d. Feminisme i LGTBI
e. Infància
f. Joventut
g. Programes específics
h. Salut
i. Serveis a les persones
j. Serveis Socials

3. Àrea de Desenvolupament Econòmic (ADE)
a. Innovació i empresa
b. Fira comerç, consum i turisme (FCCT)

4. Àrea de Serveis Centrals i Economia (ESC)
a. Guàrdia Urbana (GU)

El seguiment de les subvencions concedides en el marc del Pla estratègic de subvencions, 
aquest el realitzarà el negociat responsable de cada línia de subvenció i consistirà en la 
supervisió de l’execució, del compliment del programa subvencionat i de la correcta 
justificació de les despeses.

Així mateix, es realitzarà una avaluació anual d’aquest pla estratègic a partir de la fitxa 
d’avaluació (Annex II) contingudes en el pla que es publicarà al web municipal.

Igualment, la Intervenció municipal fiscalitzarà les justificacions de les subvencions 
concedides als ens beneficiaris i inclourà en el Pla anual de Control financer un apartat 
específic de control financer de les subvencions.

S’adjunta el document del Pla estratègic de subvencions 2024.

Per tot això es proposa: 

PRIMER.- Aprovar el Pla estratègic de subvencions 2024 segons el text que s’adjunta, que 
té una primera part dispositiva genèrica i una segona part formada per dos annexos, les 
fitxes de subvencions de cada una de les línies (annex I) i una fitxa d’avaluació i seguiment 
(annex II).

SEGON.- Publicar el Pla estratègic de subvencions 2024 al web municipal i al portal de 
transparència municipal. 

TERCER.- Acordar que aquest Pla serà vigent mentre sigui vigent el Pressupost municipal 
del 2024”.

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis Econòmics i Centrals (ESC) i de l’Àrea d’Alcaldia la present proposta a fi i efectes 
emeti informe previ perquè sigui remés al Ple de la Corporació:

PRIMER.- Aprovar el Pla estratègic de subvencions 2024 segons el text que s’adjunta, que 
té una primera part dispositiva genèrica i una segona part formada per dos annexos, les 
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fitxes de subvencions de cada una de les línies (annex I) i una fitxa d’avaluació i seguiment 
(annex II).

SEGON.- Publicar el Pla estratègic de subvencions 2024 al web municipal i al portal de 
transparència municipal. 

TERCER.- Acordar que aquest Pla serà vigent mentre sigui vigent el Pressupost municipal 
del 2024.

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara, com saben, hi ha un altre punt que és «Aprovar el Pla estratègic de subvencions de 
2024. 

Presenta el punt 4

Obriríem torn d'intervencions. Senyor Ricard Vinyets, endavant.

Sr. Vinyets:

Bona tarda a tothom. Les subvencions sempre han estat un tema històric de controvèrsia. 
La nostra vila és extraordinàriament rica i dinàmica quant a activitat cultural, esportiva i 
social. El gran nombre d'entitats i associacions de tota mena que tenim a la vila és digne 
d'admirar i darrere hi ha una feinada altruista brutal. Però aquesta riquesa associativa 
també fa que sigui complex el repartiment limitat de recursos econòmics per part de 
l'Ajuntament. Les entitats posen les idees, la feina i les ganes, l'Ajuntament via 
subvencions el recolzament econòmic. De sempre ha existit un debat públic sobre el 
repartiment d'aquestes subvencions i no diran que no han sentit mai aquest xup xup tan 
molinenc de les entitats de primera o entitats de segona o dels aquests sí i aquells altres 
no. És evident que per a cadascú la seva tasca, la seva activitat és la més important, 
essencial i necessària de la vila. És labor de l'Ajuntament saber dirimir entre iniciatives i 
projectes quins són més necessaris. Tampoc ens enganyem, històricament també ha estat 
decisió política dels diferents governs de l'Ajuntament apostar per unes vies o altres 
segons interessos. A Molins de Rei, tal com ens indica aquest pla estratègic que ara 
tractem, encara conviuen dos modalitats de concessió, concurrència competitiva i 
concessió directa. La primera valora amb puntuació els projectes de les entitats, implica 
que el subvencionat s'ho hagi de currar amb un projecte i es forci a cobrir aspectes que es 
puguin marcar des de les bases de les subvencions, com premiar la igualtat o la integració 
en tal que amb major puntuació i, en conseqüència, major subvenció, les entitats tinguin 
prioritat cap a aquests punts. Aquest mètode, utilitzat, per exemple, per la Generalitat o la 
Diputació, sempre que es doti d'unes bones bases, és just i, com hem dit, implica 
projectes, reflexió i reinvenció any rere any. Ara bé, si caiem, com molts cops passa en el 
copiar i enganxar del projecte de l'any anterior, no serveix de res. La concessió directa, per 
altra banda, és molt més còmode, repartiment més o menys equitatiu, el cafè per a tots i 
l'abús del mateix Ajuntament del copiar i enganxar les quantitats de subvenció de l'any 
anterior. I qui dia passa any empeny i ja farem alguna petita modificació si fan aniversari o 
alguna cosa singular. Què vinc a dir amb tot això? Que està molt bé el Pla estratègic de 
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subvencions, que em sembla genial que l'Ajuntament estigui al costat de les entitats, però 
tenim la sensació que portem massa anys i herències de copiar i enganxar projectes, de 
copiar i enganxar imports. Tocar les subvencions mai és popular, fa enfadar els col·lectius i 
això no és d'agrair. Però Molins de Rei porta massa dècades de copiar i enganxar 
projectes i quantitats tant per un cantó de la taula com per l'altre. Cal seure tots plegats, 
redefinir bé el mètode d'atorgament, que les entitats hagin cada any de pensar i crear un 
bon projecte en pro de la ciutadania sota uns criteris de puntuació clars per a tothom. Que 
les bases s'adaptin a la realitat que vulguem, que les subvencions siguin més equitatives, 
dinàmiques i en base als mèrits reals de les entitats i la seva tasca. Sabem que el que els 
hi demanem no és fàcil, però cal començar a repensar com es donen les subvencions i cal 
ser valents. El sistema actual és una bona base i la teoria d'aquest pla estratègic també, 
però cal una reflexió important entorn de les subvencions i el seu repartiment. 

Per altra banda, aprofitem l'avinentesa per fer una sèrie de reflexions. Primer, quan tot 
aquest engranatge actual era molt més senzill, quan tot estava per fer i tot era possible, 
parlo dels anys vuitanta, com que a l'Ajuntament no n'hi havia, a les entitats existia una 
major cultura de l'esforç en aconseguir recursos propis i no tenir tanta dependència 
econòmica del consistori per fer les coses. Moltes entitats segueixen tenint aquesta cultura, 
però cal fer pedagogia en que els projectes no han de néixer i morir en les subvencions i 
que hi ha més vies econòmiques a explorar. Segon, precisament amb aquestes vies a 
explorar, l'Ajuntament ha de poder acompanyar les entitats a explorar i obrir portes de 
col·laboració econòmica del sector privat. Molts cops la resposta de l'Ajuntament 
simplement és «aneu a buscar col·laboradors». No, la resposta de l'Ajuntament hauria de 
ser «anem de la mà que intentaré intermediar i obrir-te portes que a tu et costaran més 
d'obrir». Tercer, quantes subvencions de la Generalitat, Diputació o altres ens queden 
sense gastar-se? També és feina de l'Ajuntament la seva promoció a la vila, que les 
entitats molinenques en tinguin coneixement i s'hi puguin presentar. Al final, subvencions 
que vinguin de fora seran subvencions que ens estalviaríem aquí o que permetran fer 
coses que no estaven previstes. I aquí no em refereixo a fer com es fa ara d'un simple mail 
informatiu, sinó realment treballar colze a colze amb aquestes subvencions amb les 
nostres entitats. Quart i últim, també en part relacionat amb el punt anterior, el món de les 
subvencions amb els anys cada cop s'ha fet més complex, cada vegada són majors les 
exigències per presentar, justificar i controlar les subvencions, així com les obligacions 
fiscals vinculades, fet que converteix les persones al capdavant de les entitats en veritables 
gestors administratius a contracor. 

L'Ajuntament ha de tenir una visió molt més àmplia de la subvenció i acompanyar les 
entitats. És necessari que l'Ajuntament també creï eines efectives i de veritat per 
assessorar i acompanyar les entitats en tot el procés, des de la petició a la justificació. Una 
mena de gestoria pública que faciliti el dia a dia de les entitats per tal que les subvencions 
no quedin, com ara, en un fet que si ets espavilat, suques, i si no, les veus passar. Les 
subvencions, quin gran tema. Quant ha donat de parlar al llarg dels anys i quant seguiran 
donant de parlar, però creguin-nos, ara toca un reset i fer unes subvencions adequades als 
nous temps. És un procés llarg i dificultós que val la pena fer i si volen tenim moltes idees 
per compartir amb vostès. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:



SEC/JMO/ALD
ACTA PLE 14/05/2024

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA

Pàg. 35/36

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

Moltes gràcies. Jo ara escoltant el Ricard, jo crec que d'això amb el Miquel n'havíem parlat 
en el seu dia. No ho sé, ho he vist, crec, en la relació de llocs de treball, aquest 
aconseguidor de subvencions a gran a gran escala que l'Ajuntament no té i que altres 
ajuntaments tenen. Però si que és cert que els tècnics municipals, els caps de negociat, 
que abans no em sortia la paraula, caps de negociat, fan, crec, una feina ingent a l'hora 
d'aconseguir i buscar subvencions de totes les àrees i, per tant, jo crec que aquí ja es fa 
una feina molt i molt gran. Aquest punt és un punt que portem amb l'aprovació del 
pressupost i, per tant, el trist de tot això és que ho aprovem avui, començaran a presentar 
les ofertes i, per tant, això no s'acabarà cobrant, possiblement, fins a mitjans d'octubre o 
principis de novembre. Espero que no, ho celebraré i els ho agrairé si així és. Però és 
evident que portar el pressupost tard, una de les conseqüències directes que té és que no 
podem començar a treballar aquest pla de subvencions i que, per tant, perjudica les 
entitats que jo crec que des de l'1 de gener fan una feina excel·lent i des de l'1 de gener 
tenen unes despeses a pagar. Tot i que, i en soc conscient i alguna vegada n'hem parlat, 
possiblement per a moltes entitats l'ajut que dona l'Ajuntament no és el prioritari, no és el 
més important que pot tenir amb aquella subvenció, però és evident que per a moltes altres 
sí que formen part de la seva vida quotidiana i sense aquestes subvencions no poden dur 
a terme les seves activitats. Per tant, agraït que estigui avui aquest punt ja al Ple després 
del pressupost i esperançat que, com més o menys m'han fet amb el cap, no haurem 
d'arribar al mes d'octubre a novembre per poder-les abonar a les entitats, que seria una 
mala dada.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? No n'hi ha? Doncs, era jo el ponent i hauria de tancar 
jo, és veritat. Bé. jo crec que ha fet una bona reflexió el senyor Vinyets. En qualsevol cas, 
jo crec que segurament tenint en compte, i amb les paraules darrere del senyor Sánchez, 
feia un altre contrapunt, no? Segurament cadascú ha parlat des de la seva sensibilitat de 
col·lectius. La visió que feia el senyor Vinyets tenia més a veure, segurament, amb les 
entitats culturals. I segurament la reflexió que feia el senyor Sánchez tenia més a veure 
amb les entitats esportives, on la reflexió que fèiem és que la subvenció que reben les 
entitats esportives no supera el 10 % del pressupost de les entitats esportives del poble. 
Perquè, evidentment, tenen una capacitat de generar ingressos amb les quotes que no 
tenen les entitats culturals. I podríem allargar-ho a altres qüestions. Ara, sí que diria una 
qüestió, separem el pla anual de subvencions de la convocatòria de subvencions i del fet 
que el municipi no ha estat aturat ni cap entitat ha deixat de fer activitats subvencionades 
des de començament de l'any perquè hi teníem un pressupost prorrogat que s'ha aplicat i, 
per tant, s'ha pogut fer Carnaval sense problema. I ho dic com una de les subvencions 
importants que hi ha per a un esdeveniment important i que ha crescut els darrers anys i 
altres activitats que s'han fet al llarg de l'any. Per tant, les reflexions són bones, avui estem 
complint els tempos per actualitzar i posar en vigor el pressupost 24, però també és 
evident que des d'un punt de vista tècnic no és el millor tenir un pressupost prorrogat, però 
l'activitat no s'ha aturat ni tampoc el suport en aquest sentit a les entitats. 

Si els hi sembla, passem a la votació. 
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VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 9

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 21

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

Sr. Alcalde:

I arribem fins aquí, que, com saben, és un Ple extraordinari. Per tant, no hi ha dret a... no hi 
ha oportunitat de mocions ni precs ni preguntes. I ens emplacem el 30 de maig, diria que 
és, que és quan tindrem el ple ordinari del mes de maig. Per tant, moltes gràcies a tots i 
totes els regidors i regidores, als qui estan a la sala de plens i als qui ens han escoltat. 
Bona nit.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la Presidència, 
quan son les dinou hores i vint-i-vuit  minuts, de la qual s’estén la present acta.



L'Alcalde

31/05/2024  17:35:50

Xavi Paz Penche

El Secretari accidental
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Joan Montserrat Olivella
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